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11. The apparently Southerner side of the coups    

Sicilian and other Clans    [@@@@]  
La Rete/ Orlando [@@@@@@]

The PM Andreotti and Socialist Justice Ministers anti-Clans strikes [before @@@ @@@ Vassalli - Martelli]

The 1991 collaboration between the future Palermo judicialist Deputy-Chief Prosecutors and Palermo Clans [@@@@@] 

The Clans-boss Giovanni Brusca claimed a 1991 judicialist PDS-Sicilian Clans key agreement
 

Arrested, on 20 May 1996, in a villa near the sea in Agrigento (Sicily), the Clans-boss Giovanni Brusca (a couple of hundred people killed, the magistrates Chinnici, Falcone and Borsellino, and bodyguards included) revealed that he had agreed in 1991, with Violante, the Sicilian Clans formal participation to the campaign against the Andreotti. The meeting would have verified, on Violante request, during a flight Palermo-Rome. Verified that they were effectively on the same aeroplane, and that other sources confirmed that the current (August 1996) key institutional figure (in August 1996, Violante was Chamber President), and others, had contacted Brusca, in 1991, for getting his collaboration against Andreotti, the judicialist machine knocked down heavily against Brusca. This was clear evidence that a key point of the 1990s subversion had been touched. Independently form the real verifying of the 1991 formal meeting between Violante and Brusca, Mafia had acted, from 1992, inside a political plan was not belonging to Mafia. The PDS, and specifically its Violante fraction, were inside the same plan against the CAF and against Italy. Violante was active organiser of the Constitutional subversion and of its political trials. What was absolutely public. Already on 6 July 1991, President Cossiga, always well informed since his consuetude with the Intelligence milieus, had defined Violante as a small Vishinskij
. If the specific meeting and agreement were just possible, the 1990s tactical convergence between Sicilian Clans and PDS was absolute.  

Brusca followed an original procedure for his revelations on Violante. He told his intention to reveal meeting and contents to his barrister. His barrister diffused it. The media referred the news. The usually silent Police deputy-Head Di Gennaro immediately and publicly intimated to Brusca to remain silent and informed him that if he had wanted to became a justice collaborator he would have needed to reveal, in first instance, where he hid his money. A platoon of 9 Prosecutors started to interrogate Brusca, who confirmed that he told his barrister what he told but that he was simulating. The public intimation of Di Gennaro and the immediate appearance of 9 Prosecutors showed unequivocally to Brusca what was the agreement of an eventual his confession on Violante. Nevertheless he, then a free citizen, was really on the same flight, and with his real name and surname, with Violante.  

Normal procedure would have been to collect the Brusca depositions and to dispose investigations, registering Violante, and other people involved in the supposed plot, in the book of the investigated people. To meet Brusca was not a crime, despite the usual national moralism in this kind of things. The political conspiracy was a crime. Actually it was a crime independently from the meeting with Brusca. But the explosion of the case evidenced better aspects of what had happened in the 1990s. From a judicial point of view, Violante might have been innocent, relatively to the specific episode. He was not such, from an historical point of view, relatively to the Constitutional subversion. What may be a merit or a demerit, depending on the point of view assumed, or also indifferent if one assumes a pure analytic approach.  

On the contrary, verified that Violante and Brusca were really on the same flight, only care of the Sicilian Prosecutors was the Brusca open intimidation. Consequently the Violante eventual innocence was never demonstrated. On the contrary what remained clear was a rapid affair-suppression. At the end of the 1990s the decisive role of Violante and of De Gennaro, the police high functionary, in the Andreotti and other key persecutions of the 1990s destabilisation was unequivocally clear. What made the thesis of the meeting consistent, despite it was not absolutely essential for the definition of the destabilisation. There are thousand of ways, overall for who disposes of police apparatuses, as fractions of the Interior Ministry, later (from 1992) of the DIA, and of the FBI and DEA collaboration, for dynamically defining agreements and convergences with Clans. In fact Brusca, arbitrarily or not, had associated also De Gennaro, a specialist in dealing with justice collaborators and also in police international collaborations, to the plot against Andreotti and politics.    

Anyway just the name of Violante circulated, De Gennaro, who had no specific competence on Brusca, exploded in a public intimidation to Brusca, and so in defence of his political friend Violante. De Gennaro declared that if Brusca really wanted to collaborate, he ought to give back his accumulated wealth instead than referring on Violante. The same Interior Ministry Napolitano was obliged to react to the inopportune interference by a communiqué inviting to the respect of the competence areas. 

Arrested, Brusca was inevitably under DIA and militant Prosecutors tight management. It appears more than probable that the judicialist-magistracy references of the DIA had driven the Brusca initial confession against Violante, letting him to understand that such testimony was wished for indicating he had really decided to collaborate. In August 1996 the Lefts had just recently directly conquered central office. They had immediately sent to judicialist magistracy the signal its role was finished, and it ought simply rigidly subordinated to government. What was never accepted from judicialist magistracy, which stated a long confrontation for reaffirming its key political role, warden and controller of the some attempt of the Lefts to pacify the situation created in the 1990s. The ephemeral unmasking (if Violante was guilty) of this very scabrous episode of the Violante responsibility in the Constitutional subversion, and the work of militant magistracy for immediately suppressing the created case, might have been a decisive way for unequivocally showing to the PDS and to the Lefts as they could not simply put aside judicialist magistracy. It reaffirmed the reciprocal criminal complicity overall with the PDS, and the militant magistracy supremacy inside this complicity. While the Prodi government had posed, in line with the Prodi personality, as a non-government on Justice question, it was the D’Alema PDS to pretend the rigid subordination of militant magistracy. 

Actually there were also other Brusca uncomfortable (for the judicialist front) truths, later showed as real truths, not fantasies or slanders, judicialist magistracy needed to try to suppress. In first instance Brusca had denounced the Di Maggio-Palermo PO provocation action against him and his Clan. The story, better related in different point, was very simple: the Palermo PO had managed the Di Maggio collaborating (under ROS direction), in January 1993, to the Riina arrest, transforming him again in Clans boss, from 1993, under Palermo PO protection, developing a Clans war against the Brusca Clan. Brusca, just arrested, while reporting on Violante, legitimately complained of that, both with Police and Magistracy. He was legitimately prosecuted for the crimes he had committed. At least one of the Prosecutors in front of him, Caselli, was head of a PO was responsible of the same Clans’ and killing crimes it had asked Di Maggio and others to commit for fighting the Brusca Clan. The Palermo PO-protected Di Maggio new Clan even won a public contract for public works. Also the Justice Minister of the Prodi government, Flick, collaborated, also in that summer 1996, to the regime ‘truth’ that also the Brusca relating on the continuing criminal activity, under militant Prosecutors supervision (the ‘dynamical valorisation of justice collaborators’ of the Palermo PO), of the Di Maggio, Di Matteo, La Barbera and Monticciolo Clan, was unreliable. Also the State Police, not only the ROS, later showed, also better of how already denounced, that unreliable were the deception of the Justice Minister and of the militant Prosecutors, not Brusca. However the Leftist regime was always reactive when Brusca insisted relating what he knew and had further known when arrested. When interrogated at the Andreotti trial, Brusca insisted again that it was two years (from his collaboration started at mid-1996, after his arrest on 20 May 1996) that he was trying to explain to a ‘deaf’ Caselli that Di Maggio (the ‘witness’ of the historical kiss, and consequently well rewarded) was again in Sicily where he had reorganised his Clan. Another case exploded for what already well known and well proved. It was just the usual method of claiming on provocation, attempt to democracy, heroic Prosecutors’ delegitimacy, etc, etc, when the Brusca testimonies unmasked judicialist crimes. 

The other relevant uncomfortable truth Brusca told was on Sicilian Clans. For what concerned the Sicilian Clans organisation, Brusca de facto ridiculed the generalisation and a-historicisation judicialist magistracy had operated of the Buscetta description of the Sicilian Clans. The Sicilians Clans Buscetta had related on was the Clans he knew until 1981. Until then there was a kind of Cupola, a Commission, which led meaningful part of the Clans. This had been instrumentally transformed, already from Falcone, for the need to sentence also the Clans top levels, in a hyper-centralised organisation, as it never had bee. It became in the, Orlando-Lo Forte-Caselli Sicily, a judicial techniques for distributing a plurality of life-prison sentences (practically irrelevant since the Italian law) to the Clans bosses did not collaborate. The deadlines of the newspapers gave, in that way, the image of Clans strongly fought (the life-prison sentences always to the same people) while it was favoured by the not individuation of the real responsible of crimes and of their commissioners, and by also more substantive protection. The Clans Brusca described was the tyranny of Riina, where only pure force relations worked, without no real periodical meeting of the Cupola or Clans Commission. It was a more realist vision, anyway limited to the Riina Clans (only a part of the Sicilian Clans, but that claimed as the Mafia from the judicialist front: the judicialist way for covering the Sicilian Clans underground transformation and strengthening), but contrasting with the judicialist stereotyped representation.    

More generally the Giovanni Brusca turned justice collaborator appeared as who replied sincerely even naively to questions without concern for regime ‘truths’. For example on 3 April 1997, Giovanni Brusca, specifically questioned, referred of specific commercial centres of the Fiat/Agnelli group, which, in the Palermo province, were obliged to pay regularly bribes/ransoms to Clans, as absolutely inevitable for all entrepreneurial activity. While he declared, to an anxious magistrate, his supposition but not certainty about commercial bribes/ransoms paid from commercial centres of Berlusconi/Fininvest to Clans. In relation to a Standa (Berlusconi/Fininvest) branch in the area controlled from his Clan, be declared it was not in good economic conditions, in fact later closed, and that, consequently, his Clan never asked bribes/ransoms.
 There was no news of the opening of an inquiry, as consequence of the Brusca declaration, for Clans complicity against the group Fiat/Agnelli, and no newspaper appeared with headlines for what would have been presented as a clamorous revelation if it had been relative to Fininvest.  

Brusca, since the circumstances of his arrest, was not in the condition to launch in a slandering campaign, and eventually not on his personal initiative. When on 20 May 1996 Brusca was arrested, in Agrigento, from the State Police of Palermo at Palermo PO orders, he was immediately hit, and he had the precise sensation he would have been killed if his family has not been present in the moment of his arrest. What happened later was not a sensation. Immediately, masked policemen threatened him that if he had become a justice collaborator they would have killed him. In the Palermo Headquarters the keys of handcuffs were thrown away while and he was violently hit and also let to aggress from a relative of a policeman of the Falcone bodyguard he had killed when he had killed Falcone. It was initially written that the handcuffs were later cut by firemen who used an electric saw. It was not what actually happened. A cutting flame was used without any concern for the flesh of his wrists. Alias, the bands at PO service tortured him. Finally without handcuffs and with burned wrists, he was put against a wall and it was shot, but now only against the wall, very near him. Evidently passed from the State Police of Palermo to the DIA management his detention conditions changed. It was not unusual, for pure bureaucratic logic (the interest to build informers and/or justice collaborators), that Special Corp, or Sections, or Service, saved from the corps’ revenge (lynch law, torture and/or killing) of Police Corps prisoners responsible of having killed members of the same Police Corp.    

The August 1996 Violante-Brusca case, if observed for what it was let to appear, was absolutely surreal. Andreotti was tried even without a possibly decisive piece of material evidence as that there was against Violante. In the Violante case the possibility of a meeting, a precise day, time and place, with Mafia there was. All investigation for verifying whether the meeting had rally verified, on the Rome Palermo flight, was avoided. Caselli and his two colleagues, the Caltanisetta Chief Prosecutor Giovanni Tinebra, and the Florence Chief Prosecutor Pierluigi Vigna, and the other 6 their Prosecutors, started obsessively to interrogate Brusca (instead than eventually the aeroplane passengers) until he renounced forever to his testimony on his meeting with Violante, alias on the supposed agreement Clans-PDS. The trade-off was clear and publicly affirmed: Giovanni Brusca would have been recognised as justice collaborator only when he would have renounced to accuse Violante, and admitted he had intended to conspire against justice collaborators and State, when he had accused Violante. However, abusively, Brusca was never formally accused of attempt against institutions. What evidenced better the illegal case-suppression. 

In the early 1992, immediately after the 1991 supposed meeting-formal agreement Violante PDS-Mafia, the Mafia killing and massacres campaign against the PDS and Mafia common enemies, Andreotti and the relative power block, started to develop. While in the 1991 Palermo the judicialist clans inside and outside magistracy had already showed their collaboration with Mafia blocking investigations against it, and informing it of the Carabinieri investigations. The PDS’ and connected sectors’ assault to Italian institutions, had verified or not the meeting Violante-Brusca, was perfectly co-ordinated with, and favoured from, the Palermo Mafia initiatives. The 1990s tactical convergence had not the features of the causality.     

The outcome of the intensive August 1996 of interrogatories of Brusca, because he finally revealed the ‘truth’, was astonishing. It was the classical judicialist construct with the classical judicialist paranoiac language and logic. What induces to evaluate it was false, consequently cover of other truths, alias that some direct contact and formal agreement between Mafia and PDS there had really been. It was ‘discovered’ from the three Chief Prosecutors interrogating Brusca, and offered to the media representation, that militant magistracy already knew (from other recent justice collaborator) there was a Brusca-Mafia conspiracy for discrediting justice collaborators and Violante. , For the unoriginal judicialist fantasies, Mafia would have decided, in 1993/1994, after the terrorist phase 1992/1993, it was better, for it, to pursue a line of generalised collaboration with State using the slogan, ‘if everybody is a justice collaborator, nobody is a justice collaborator’. Actually, in this ‘strategy’, the anti-Violante provocation, and made in the way it was made, appears elaborated just for ruining the planned ‘strategy’.   

When finally the pressing interrogatories achieved the result to induce Brusca to ‘confess’ that there had been no PDS-Mafia plot against Andreotti, but a Brusca plot against Violante, the Prosecutors Caselli and Vigna went, on 28 August 1996, by the PDS Interior Minister Giorgio Napolitano. They reassured him, that democracy was not any more in danger. They did that illegally, because they violated the instruction secret. Nevertheless there was a symbolic meaning to address to the main PDS Minister of the Prodi government. Just Brusca passed to the version that he had slandered Violante, not only the diffusion of secret judicial material, or simply of empty words suggested to journalists skilful in story-builder at judicialism service, for ‘demonstrating’ the Brusca conspiracy started, but militant Prosecutors diffused, illegally, in declarations to media for explaining the detail of the plot against democracy/Violante and their professionalism in discovering it. Later, in the same 1996, Vigna replaced Bruno Siclari, whose charge had expired, as Anti-Mafia National Prosecutor. He deployed this function without interfering in the feudal management of the local Pos controlled from the judicialist clans.   

If the paranoiac logic of judicialist Prosecutors and clans is evident in the outcome of the Mafia anti-justice collaborators and anti-system claimed ‘conspiracy’, it appears as logically and factually unfounded. In first instance, whatever the Brusca ‘confessions’ that Violante, the PDS, not differently from the US Department of Justice, conspired, in that period, against Andreotti, is historical evidence. This did not demonstrate, by itself, any formal meeting PDS-Mafia for consecrating the conspiracy against Andreotti, but demonstrate the inconsistence of the militant Prosecutors conclusions. Which were anyway founded on loads of factual and logical inconsistencies. Why prisoner Mafia-bosses did not dissociate, even if falsely, in a generalised way as planned? Why to let the realisation of the 1993/1994 conspiracy against judicialism to the casual arrest of Brusca in 1996? Why to wait two/three years? Was Brusca more astute than the other ones, and only mid-1996 was the perfect moment for the triggering the evil anti-Violante conspiracy? Why so a decisive conspiracy immediately collapsed since the Brusca real capitulation to State? Was the Brusca capitulation a conspiracy inside the conspiracy, and the ephemeral accusation of Violante had actually other more subtle and real goals? Why to attack exactly Violante, and in a way would have provoked his unanimous defence? Brusca practically tried to accredit himself as justice collaborator by a point, his meeting with Violante, he knew would have immediately provoked the judicialist reaction for defending Violante. If Brusca-Mafia wanted to discredit justice collaborators, why to begin the evil conspiracy raising questions, the alliance Mafia-judicialism fractions of the PDS, would have immediately induced the judicialist Palermo Prosecutors to discredit forever Brusca? The further path of Brusca seems to have been that of having discredited, sometimes not believed, lies of other jukebox justice collaborators, not the discredit of the judicialist machine. Why if the mass collaboration of Mafia-men and bosses with State was fruit of the Mafia conspiracy, judicialism continued to sustain that justice collaborators were credible, and that to convergent (also ‘secretly’ agreed) accusations were sufficient for ruining all enemy of the judicialist clans? But overall the representation of a Mafia astonished that State had reacted by a vast military, police and judiciary show to the Mafia terrorism, and interrogating itself how to remedy to the self-damage operated, was a representation for primary school pupils. Even more hilarious, for an entity as Mafia, which never moves war to State, but lives of State, was the found panacea: the generalise repentance and the defamation of Violante. Were these the Sicilian, Mafia-Sicilian, and not only Sicilian and Mafia, extremely refined minds to whom had referred the Sicilian prosecutor Falcone?    

That ‘Brusca-Mafia conspiracy’ appears a rough invention of second-class politicians as judicialist Prosecutors were. Already in August 1996, it was claimed from judicialist sources that apart the ‘provocation’ on Violante, Brusca was a real justice collaborator. Nevertheless it was passed to media the resentment of judicialist Prosecutors that Brusca was avoiding to deep the relationship Mafia-politics. What betrayed the real intentions of the judicialist clans. Accused of being a provocateur when he accused Violante, the judicialist clans evidently wanted Brusca ‘confessions’ against the opposite side, that of Andreotti and of the liberal Centre, the judicialist passion until the end of the 1990s and also a bit later. 

The judicialist clans insisted, in the August-September 1996 press, that there had been destabilising political-institutional milieus (Andreotti against himself, and Berlusconi for giving the future possibility to defame him from 1994!
) backing the 1992/1993 Mafia terrorism. But they did not admitted as reply from a qualified Mafia-boss, as Giovanni Brusca was, that these subversive political-institutional milieus, in touch also with the terrorist fraction of Mafia, were, in the 1992/1993 Italy the only possible ones: those of the judicialist fractions of the PDS. Mafia is always with the winners, and the PDS was the clearly designed winner of the period, despite its lack of electoral strength. 

Militant magistracy insisted on the thesis of the ‘driven justice collaborators’, without telling who could have driven them since the tight judicialist control of the DIA and other police apparatuses on all arrested Mafia-man and -boss. Giovanni Brusca had been arrested from a judicialist tightly subordinated Palermo State Police, not from the more autonomous ROS. And the arrest of Brusca was also, in some way, outcome of the fight against him of Balduccio Di Maggio, the Mafia boss and justice collaborator sent, under Palermo PO protection, to the Mafia-war against the Bruscas clan. One may even think that the Palermo PO knew the role of Brusca in agreement of the PDS and wanted to arrest him for using him for blackmailing the PDS, in a way it in another. Justice collaborators were, in the given circumstances, driven only from the judicialist clans.  

The judicialist front insisted that ‘driven justice collaborators’ had the goal to fire the anti-Mafia’s Mafia of the judicialist apparatuses, what was actually the D’Alema PDS goal and lost battle of the period. Alias, all justice collaborators denied the judicialist assumption was a ‘driven’ one, a provocateur. What showed again how it was credible that the some judicialist centre had wanted the anti-Violante confessions of Brusca. What was not anyway evidence they were false, or they were not allusion to other also more serious contacts and agreements had verified in 1991. No equilibrated man, and Giovanni Brusca always showed very equilibrated and prudent, and also (since the judicialist information passed to media) very astute and with careful knowledge of the investigations and testimonies against him, would have ever falsely accused Violante and would have ever accused Violante without guarantee the confession was wished. The obsessive insistence of the judicialist front, in the days of the Brusca interrogatories in August/September 1996, was that justice collaborators ought absolutely to reveal what judicialists wanted to listen, alias the usual stuff on the occult levels and on the institutional connections of Mafia. That while the name of Violante had just been plausibly made.        

That Brusca knew perfectly the most secret judicial acts, meant that he knew that the justice collaborator Giuseppe Monticciolo, of the same Brusca town, had already revealed, in June 1996, that there had been a 1991 Violante-Mafia plot against Andreotti, but Monticciolo had prudently added that the plot was an invention of Brusca. What not only induces to pose questions on why Brusca insisted on the already ‘unmasked’ his ‘conspiracy’. Since the judicialist praxis to operate for campaigns, the Monticciolo equivocal confession further indicates that there was the judicialist interest in the controlled driving of a Violante case. Anyway the barrister of the entire clan Brusca, Vito Ganci, confirmed the thesis of the Violante-Mafia plot against Andreotti, while renouncing to the defence of the Brusca clan. Ganci stated that in 1991 there had been the organisation of a plot with Mafia requested participation defined from pieces of the institutions for politically eliminating Andreotti. Ganci confirmed also that the Brusca declarations had been in some way driven, for inducing him not to accuse any more Violante. But it may be also for letting him to believe, at the start, that there was agreement he accused Violante. In fact Ganci declared that secret agents (DIA agents, in the given context?) slept in the same Brusca cell, alias they were in tight and permanent touch with Brusca. And in this context of tight pressure and conditioning, secret depositions of other defendants (Monticciolo included) were let to read to Brusca. It was the usual justice collaborators ‘factory’ organised in Palermo, for getting submitted justice collaborators well aware of what was allowed to tell, and also to invent, and against whom. The judicialist front tried to defame Gianci passing to media the information that he was a Mafia advisor, and to intimidate him in various ways. But his clamorous declarations ought not to be proved as slanders, and despite pressing interrogatories he was never charged and sent to trial for having attempted against institution or slandered Violante. He was just intimidated inquiring him for the usual Sicilian stuff. That in an environment were people could be arrested on nothing. That Brusca terrorised the judicialist front was showed for the singular position in which he was situated. Practically he was a justice collaborator with all the protections and privileges accorded to justice collaborators. Formally the formal status of justice collaborator was accorded him only on 8 March 2000, 4 years after his arrest and after his constant collaboration during trials. The concern for the Brusca formal position was the first formal initiative of the new Interior deputy-Minister Professor Brutti (PDS/DS Senator), just moved there from the position of Defence deputy-Minister (where he had been from 22 May 1996 to 22 November 1999)
d, by . 4 years were a very unusual delay, which can bed understood only with the terror that he might have had the temptation to speak again on the eventual agreement with the judicialist fractions of the PDS and or other judicialist centrals. However the material benefits of his collaborations were immediately accorded. Illegally (but the judicialist clans are uncontrolled), but exactly as done for other Mafia-bosses and -men justice collaborators, there was no action for expropriating him of his wealth, judged considerable: cash milliard liras, villas, lands, tens of companies whose official incumbents were his figureheads. The sibylline aspects of the odd polemic there was on the Brusca official recognition as justice collaborator was the declaration of D’Alema and his government that Brusca had to demonstrate the reliability and utility of his collaboration in the following 12 months.
 What, considering the usual manipulation of justice collaborators, might have meant the intention to get, 4 years after his arrest, ‘confessions’ on the Berlusconi conspiracy against ‘democracy’.           

The weird 22 March 2000 release of the story, from the Interior deputy-Minister Massimo Brutti was that Brusca never accused Violante. For Brutti the Brusca barrister Ganci did it. It was the reply to the Filippo Mancuso declaration that if nobody had denounced Brusca for slander he would have done it immediately, so that investigations were opened on the episode. Actually, all the press, in the summer 1996 and later, referred of the Brusca accusation to Violante-PDS. The illegal diffusion to media of secret investigative material as depositions are was always made from judicialist centres in reciprocal complicity. If a barrister diffuses material on interrogatories (and Cianci was not a barrister at Palermo PO and or DIA service, differently from certain barristers specialised in justice collaborators), he/she is immediately arrested, if there is not the complicity of a judicialist centre. No barrister risks in this kind of things. Anyway for the 22 March 2000 Brutti, the Brusca barristers did the Violante name as director of the plot against Andreotti and the Italian politics, and consequently on 28 August 1996 the three ‘interested’ POs interrogated Brusca. If Brusca was interrogated on the Cianci supposed claiming on Violante it was not clear why the interested POs ought to be Palermo, Caltanisetta and Florence and not other, or also other ones. The crime of conspiracy against State would have been competence of Rome. If there was interest in the 1992/1993 Mafia terrorism there was also the competence of Rome and Milan, at least until it would have been well defined the genesis of the crimes and consequently the territorial competence. Anyway if there had been a political conspiracy directly targeting government, as it was claimed the 1993 bombs were, the competence would have been of Rome. 
For the 22 March 2000 Brutti, Brusca would have referred he [Brusca] had planned to defame Violante but he preferred not to do it. Nevertheless, despite this supposed immediate Brusca confessions of previous intentions remained unrealised, for Brutti Brusca was initially deceiving and later reliable. But if everything was triggered from the Brusca barrister assertions, in what Brusca was initially unreliable? Why the case was mounted by the judicialist information passed to the press? Why the Prosecutors then finally formally reassured ‘institutions’ that the Brusca deception had been unmasked, or simply repressed, if a simple barrister had referred supposed news came just from unrealised Brusca deceptive intentions?   

For the 22 March 2000 Brutti, on 23 August 1996 there were the declarations of the Brusca barristers, Ganci, on relations between Brusca and high institutional charges for ruining Andreotti, on 24 August 1996 De Gennaro, then deputy-Head of the State Police and Criminalpol Head, declared that Brusca might have had intention to use his collaboration for attempting against institutions (why Brusca if the declaration was attributed, on 22 March 2000, to Ganci?), on 25 August 2000 newspapers media referred of the Ganci new accusations against plots of State milieus, on 28 August 1996 Brusca was interrogated and told that Ganci was referring just news coming from his [Brusca] previous slandering intentions. The 22 March 2000 Brutti insisted that initially the Brusca replies to interrogatories had been deceiving. For the 22 March 2000 Brutti, the Brusca real collaboration started on 6 November 1996. But in the 22 March 1996 Brutti release of the summer 1996 events this Brusca deception there was not, as there was the clear concern to remove that Brusca was induced to censor his confession and that he was obsessively interrogated from the three Prosecutors until he did it. Also when he referred on magistrates ought not to be touched or homicides Brusca rededicated to him but judicialist official truths wanted done from other people, Brusca was always reputed unreliable without any evidence he was really such.     

For the journalist Jannuzzi, the justifications of D’Alema and Brutti on the delayed, and hurried at the same time, concession of the official recognition of the judicial collaboration to Brusca were senseless. For Jannuzzi only goal of the State judicialist-controlled apparatuses was the Brusca silence, starting from that on Violante. For this reason, and for the ‘crime’ of having been on the same flight of Violante and what might have happened then and there, while he had noting to confess against Andreotti, he got a salary of 500,000 liras per month, while Di Maggio who accused Andreotti got a reward of one billion liras. On the contrary, Brusca immediately declared in front to the 9 Prosecutors of his first interrogatories, in relation to the supposed meeting Riina-Andreotti, that if it had verified, he [Brusca] would have been present and not certainly Di Maggio, who did not enjoy the Riina support and confidence. And eventually he [Brusca], if not present, would have been informed. Consequently he authoritatively denied the Di Maggio assertions on the event. 

The intervention of Alfonso Sabella (the Palermo Prosecutor who more tightly interrogated Brusca, and who followed Caselli to the direction of the Italian prisons) was more lighting. He reproposed the old theory already used with Buscetta. For Sabella, Brusca knew everything on the institutional references of the 1992/1993 Mafia political killings and bombs but the times where not yet (March 2000) mature because he spoke.  The Palermo PO wanted the names of Dell’Utri and Berlusconi. Actually Brusca had widely spoken on the Clans political and institutional connections. Apart the initial confession of Brusca with the names he made, Brusca had referred how Riina was in negotiation with State. The Riina Clans, after having helped, by massacres, the “others” inside institutions to liquidate who was in office [the CAF], these “others” had to satisfy the Riina Mafia requests. The judicialist clans wanted the names of Dell’Utri and Berlusconi as the commissioners of the 1992/1993 Mafia killings and massacres. But the Brusca confessions led in opposite direction, in direction of who really replaced the CAF also thanks to the Mafia killings and massacres. For Jannuzzi, it was for this reason that Brusca was kept 4 years without the official recognition of justice collaborators. And finally he got it only provisionally because he avoided to tell more and more explicitly who were those Clans’ interlocutors, and eventually resolved to invent something on Dell’Utri and Berlusconi for getting in exchange of being released from prison. The judicialist justification that Brusca, as before him Buscetta, had not spoken before because State was not ready to listen his confessions would have provided a banal ‘explication’ of a delayed ‘confession’, as the judicialist justifications on destabilisation, delegitimacy, conspiracy etc against the judicialist clans and their servants had been used when Brusca accused directly the milieus ought not to be neither named.
 The Brusca attitude of telling what he knew, instead of what the judicialist clans needed to listen, had as consequence that Brusca was neither fully interrogated on the more than 100 killings he had declared having committed. The judicialist Prosecutors had no interest on that.    

The Lima killing from the Palermo Clans essential moment of the Orlando-judicialism take-over in Sicily
      

On 12 March 1992, the DC EMP Salvatore (currently called Salvo) Lima, leader of the Sicilian branch of the Andreotti DC current, was killed from Clans in Palermo (Sicily). Lima was without any protection and moved without any precaution. The Lima killing was of the most banal easiness. A morning in Palermo. Two killers on a motorcycle. One opened fire. Shot the wheels for arresting the Lima car, it was the time of the same Lima, alone, disarmed, and without any possibility to escape despite his attempt of running away.

Lima was elected for the first time Palermo town councillor in 1951. In 1954 he adhered to the Fanfani current. In 1956 he was re-elected and he became deputy-Mayor and Public Works and Town Planning Councillor. He was Palermo Mayor from 7 June 1958 to 6 November 1960, from 4 April 1961 to 28 January 1963, and from 21 January 1965 to 1 July 1966. It may be seen that it was not, apparently, a very stable power, but this was the current Italian practice nearly everywhere. From 1961 to 1968 he was also Provincial Secretary of the Palermo DC. He became MP in occasion of the 19 May 1968 general elections. Since his contrast with the MP Giovanni Gioia, for reasons apparently linked to the same Lima election as MP, Lima left the Fanfani current and adhered to the Andreotti one. Sometime history is more banal that it could be supposed. Lima got a greater number of preference votes than Gioia. Gioia, already MP and national politician and Statesman, was simply jealous. If Lima had got fewer votes than Gioia, perhaps he would have remained with the Fanfani current, Andreotti perhaps would have enjoyed the same political career without being tried since stories of Sicilian Clans. Another excuse, elsewhere, would have been invented. Anyway the Fanfani current was in crisis in Sicily as everywhere, and, in Sicily as everywhere, it was replaced from the Dorotea current, a kind of great Centre. What emerged clearly also at the Andreotti trial was that the adhesion of Lima to the Andreotti current was an unsolicited choice, that Andreotti avoided proselytism, and he was even reluctant to the excessive expansion of his current in Sicily, or also in Sicily. More precisely, in 1968 Lima did not adhere to the Andreotti current, but the current Piccoli-Rumor-Andreotti-Colombo, the then Dorotea current (also if Andreotti had not participated to its constitution), the then DC majority. When it split, one year later, Lima remained with the current Andreotti-Colombo. Later Lima remained, when Andreotti and Colombo separated in 1973, with the only Andreotti current. 

Clans had no direct advantage in the Lima killing. It was a direct strike to Andreotti, the PM in office, and the making clear that no previous rule would have been respected. In that occasion, Andreotti alluded to a coming destabilisation of Italy. Falcone commented that the settling of political accounts had begun, a political war was opening, and that: «Now everything may happen»
. He could not imagine he was obstacle and would have been the next target. The Milan PO initiative against the CAF were already fully developing and without any real contrast. Evidently key points of the Interior Ministry were already outside government control, and also outside the control of the Police formal top levels, or at least neutralised.  

Lima was perceived as personal enemy from the Palermo Mayor, the Catholic-Leftist Leoluca Orlando, who had repetitiously defamed and threatened him. This despite Leoluca Orlando had been Palermo Mayor with the determinant votes of the Lima current. The roots of the aversion resided in the DC preference for Lima, instead than for Orlando, in occasion of the 1989 European elections. In that occasion Orlando posed the aut-aut, ‘me or Lima’. The DC Secretary De Mita, of the Catholic Left preferred Lima to Orlando as Sicily’s head-list. Orlando started his anti-DC, and overall anti-Lima and anti-Andreotti campaign, after that he had already tried to influence Falcone for using Buscetta and others FBI justice collaborators against Andreotti. It was a pure power struggle of Orlando, with the PCI support since the PCI subordination to Orlando in Sicily, for affirming himself against the other DC fractions. 

Not really curiously, just Lima was killed, and the defamation against him further developed, it seemed as there was only him, in Sicily, of his non-tiny current. His Sicilian current, which surely well understood the Sicilian language, comprehended that superior forces had banned it, and that any open resistance would have been useless. The current apparently vanished.  

The judicialist defamation against Lima developed also more after his killing. The judicialist thesis, founded just on the obsessive repetition, was that the Andreotti block power had guaranteed to Clans to made null the ‘Falcone’ maxi-trial against the same Clans. Actually they did nothing. The Cassation Court, since the spontaneous renunciation of a Carnevale bored from the polemics against him to examine the appeal, confirmed it. This verified on 10 December 1991. The supposed accomplice of the supposed pro-Clans plot would have been the guarantist magistrate Corrado Carnevale (not exactly an estimator of the Falcone juridical competence) to which the trial should be assigned by the Cassation Court. However when Falcone operated for getting the trial attributed to more favourable Section President, Corrado Carnevale, as any other one of all these Clans supposed accomplices, did nothing for keeping the trial under his competence and making it null. The historic justice collaborators contributed to the Lima defamation as to the Andreotti, Carnevale, Contrada, etc defamation, prosecution and persecutors were the same already used from Falcone, who nevertheless had found no crime at charge of who was later struck from the judicialist waves. A name obsessively used, for the judicialist defamation of Lima, as by him of Andreotti, was that of Ciancimino, a DC leader in Sicily who had normal political convergences with Lima, and a period (1976-1983) entered with his forces, also inside his current. For example, Gambetta wrote that Ciancimino and Lima were Andreotti proconsuls in Sicily
. The author, of the Oxford University, quoted a long list of advisors of his work and the Italian Anti-Mafia Commission, and referred to Italian newspapers
. A repeated falsehood does not transform in truth as result of the repetition. Ciancimino was arrested as a Clans-man from Falcone on 30 September 1984 arrest warrant. In 1984, he was not any more of the DC. Contrarily to the confused and persecution-targeted 1990s judicialist logic, the arrest of the Palermo ex-Mayor and Sicilian leader Ciancimino was not, for Falcone, sufficient for arresting the entire Sicilian DC, inevitably in touch with him, and the entire national DC, inevitably in touch with its Sicilian branches. Ciancimino, yet alive during the entire 1990s, and well disposed to offer his wide knowledge on Clans to whoever would have questioned him, did not excite the curiosity of the Palermo and other POs, which had no real interest in Clans contrast. Also the Violante and other Anti-Mafia Commissions had no interest in listening him, who knew who/which (high politico-institutional levels) had commissioned the 1992 killings and massacres (Lima, Falcone and Borsellino) to Sicilian Clans and was well disposable to reveal it. The DIA and judicialist theorems were more functional to the destabilisation, and to their self-protection. Ciancimino limited to declaring publicly that they were State high-level milieus, for stopping both Andreotti and the future National Super-Prosecutor Falcone, a charge source of power even superior to that of formal institutions.   

For the judicialist defamation, Clans killed Lima as revenge because he had not respected the supposed pact of making the trial null. Not only there was no evidence for this thesis, which consequently appears as pure defamation. Lima, not differently from Andreotti, tried no intrigue or pressure for getting the making null the trial. There is an insurmountable problem to the thesis of the Clans revenge for the violation of a pact. The trial sentence became definitive on 10 December 1991. Lima was killed on 12 March 1992, three month later. If Clans had intended to send a signal, it would have killed Lima immediately. There was no technical problem in doing so, since the easiness of intercepting him in Palermo and opening fire, as Clans did when killed him. The temporal and symbolic link was with the 17 February 1992 in Milan, more that with the 10 December 1991 event, as further developments demonstrated. It had passed less than one month. The meaning was that if in Milan the starter of the anti-Craxi campaign had been magistracy, in Palermo the starter of the Andreotti liquidation would have been Clans direct killings, which freed the judicialist magistracy intervention.      

The Lima killing opened the meaningful Sicilian series of killings revealed indispensable for striking Andreotti while saving the Clans interests, despite massive arrests of the me, and bosses of certain Clans. Removed Lima on 12 March 1992, on 23 May 1992 the then Andreotti government collaborator Falcone arrived at the end of his life. 19 July 1992 it was the time of Borsellino who wanted to discover what there was behind the Falcone killing, to arrest the Palermo Chief Prosecutor, and to inquiry on the Palermo PO connections with Clans. At this moment the FBI offered to the Italian judicialist clans a Buscetta now suddenly against collaborative, now against Andreotti and other had ‘forgotten’ when he had confessed to Falcone. In parallel with the Buscetta new loquacity, the Police functionary had brought him to Italy in July 1994 (after having been drove out in Brazil), De Gennaro, who had remained in touch with Buscetta (contrarily to Falcone), became DIA deputy-Director. It is public that De Gennaro collaborated to the building of the Andreotti prosecution. On 17 September 1992 the killing also of Ignazio Salvo permitted to claim freely that Andreotti knew him, that he was channel between Clans and Lima, and also between Clans and Andreotti, and that by him Andreotti and Riina would have met. The Contrada (the SISDE number-3, expert in Sicilian Clans contrast and perceived from De Gennaro as his concurrent) arrest in 24 December 1992, from the Palermo PO, closed the 1992 with the intimidation to all Police autonomous investigation. The 15 January 1993 Riina arrest from the Carabinieri ROS opened the long confrontation of the Palermo PO against the ROS, whose autonomous investigations and initiatives were feared from the judicialist clans, and interfered with the persecution against Andreotti and with the symmetric protections of the Clans restructuring. 

The Prosecutors of the trial to the Lima killers were the same three Prosecutors of the accusation against Andreotti: Lo Forte, Scarpinato, and Natoli. Their main concern was the defamation of Lima. The trial lasted from the October 1994 to the summer 1998. Initially there was just the victim, Lima, because his killers were not known. Following the usual judicialist theorems, it was stated that guilty of the Lima killing ought to have been the Clans supposed Cupola, which ought to have authorised the killing. Consequently the formal accusation was against a metaphysical entity, and its supposed members, the supposed commissioners, already accused on 20 October 1992. 

Only later, at trial already started, a physical killer appeared, Francesco Onorato. The killer became the main witness of the accusation. Since the EMP Lima had died without any particular wealth, his relatives had no money for paying a layer for representing them. So Lima, the dead actually tried was without defence. Natoli, with the support now also of the killer, explained in three hearings that Lima had been killed because he was a Clans-collaborator (as Andreotti, not yet acquitted), and, since he had violated his engagements, his Clans-friends killed him. It was a perfect defamation founded on nothing. The trial rapidly concluded and Natoli, who directly sustained this thesis in Court with the killer collaboration, might be rewarded by the election to the CSM. The sentence, actually already practically written from Violante when Anti-Mafia Commission President in the 11th Legislature (1992-1994), sanctioned that the EMP Lima was a Clans-collaborator killed by his friends. The killer, naturally a justice collaborator, enjoyed the benefits of his collaboration. Lima was died and defamed, while the hero killed him was nearly immediately freed, already before the end of the trial. ‘Criminal’ was Lima, not who killed him. The rapid freeing, also if eventually formally prisoners, of the 1992 killers, was pattern common to the 1992 killings, naturally if the killers confessed …but not too much. Too complete confessions on all the details were not liked, as it will be seen below. Which kind of Judges dealt with the trial on the Lima killing is exemplified also from the kind of Appeal Court confirmed the condemnations to the already freed killers of Lima. In the motivation of the sentence such Judges wrote that Andreotti had guaranteed welfare and solidity to the Sicilian Clans
. The trial was officially against neither Lima nor Andreotti. It should have been against the immediately freed, alias rewarded, Lima killers.  

When a then reliable justice collaborator and Clans real top-level boss, Giovanni Brusca, recounted that Lima was killed as first strike against Andreotti and the First Republic, asked from the real powers where in direct touch with the bosses’ boss Riina, the Brusca deposition with listen with irritation and refused from who was interested only in the defamation of Lima and Andreotti. 

On Lima, Andreotti always limited to declare that the day somebody had demonstrated he did not deserve his esteem he would have not given it any more. The Andreotti trial, as already Falcone, had demonstrated that in spite of the judicialist defamation, Lima was not a Clansman. And also episodes of collaborations with Clans there were not, despite the Palermo PO obsessively tried to find evidence on that. Lima was never formally accused on anything and when he was tried for secondary episodes connected with his political and administrative life (he was Palermo Mayor) he was always acquitted. 

For Buscetta (who seemed always to have the attitude of who wanted to save his conscience after allusion to the people he not really fully accused), the Lima killing, the 1992/1993 killings and massacres, the persecution against Andreotti were intertwined episodes. This was also the judicialist hypothesis, in some way. But, for the judicialist hypothesis, the Sicilian Clans developed the 1992 terrorism on the Sicilian territory, and the 1993 terrorism in the Central- and Northerner-Italian territory (for the first time in the long history of Sicilian Clans) because they wanted to protest against previous repression (the Falcone-Andreotti one) provoking more repression and the consequent inevitable, in the given contexts, total judicialist take-over in Sicily, what would have permitted the Andreotti persecution, common interests of the Sicilian Clans and of the judicialist clans. Judicialist clans offered also the not less logically and factually odd thesis that the Clans had attacked in 1992 and 1993 for presenting a list of requests. They would have increased the repression against themselves in the hope it was later weakened as result of the State submission to their requests. Sicilian POs and DIA could not produce better explanations. Anyway Clans supposed requests, as the practical abolition of the life-prison, were realised from the Lefts governments as well as the neutralisation of the best investigative structures. The liquidation of real investigations on the Clans business and the rapid freeing of who collaborated with the Prosecutors persecutions was directly realised from the Sicilian POs, de facto led from the Palermo one. What induced political actors to underline as the Lefts in central office were paying their gratitude and/or co-operation debts to Clans.
    

The 30 November 2001 press referred that the investigations for discovering the undiscovered commissioners of the Lima killing had just reopened. It was a decade from the homicide.
  

For the ‘theorists’ of the ‘judicial evidence’, absolutely dominant, at academic level, in the area of the US Empire, the Andreotti 23 October 1999 provisional acquittal in Palermo should have represented also the formal unmasking of the defamation realised from the judicialist clans against Lima. The Andreotti acquittal should have showed, also formally, that the Lima killing and defamation was fully inside the criminal initiatives of the 1990s judicialist clans. If Andreotti, also since formal sentences, was not the Roman reference of Sicily’s Clans, Lima could not have been Clans’ intermediary for arriving of Andreotti. So it should have been killed, also since a formal sentence, not for punishing his non-respects of inexistent pacts but simply for favouring the judicialist clans wanted to fight Andreotti. Judicialist clans and Palermo Clans should have been, also since consequence of the formal sentences of the anti-Andreotti trials, in harmonious cooperation when Lima (and not only him along the 1992) was killed. 

Summarising, if one looks at the essential terms of the Lima-operation everything is clearer and easier. It was the essential moment of the start of the full take-over of the Orlando Cascio fraction in Sicily, despite this fraction was and remained minority. If the strike to Lima had been the simple suppression of a personage had violated some hypothetical agreement, his DC current would not have magically vanished. The current remained well alive nationally, but in Sicily it was sufficient to kill Lima because it immediately vanished. Evidently it had very well understood the unequivocal message. One year later the people plebiscite designed Orlando as Palermo Mayor. Independent Prosecutors would have inquired firstly on the Orlando milieus, while the Palermo Prosecutors friends of Orlando cared only of the defamation of Lima. Other killings both of magistrates (Falcone and Borsellino) and of DC-Centre votes old collectors (Ignazio Salvo), and arrests of State functionaries (the SISDE high functionary Contrada, but also a lot of other ones) fully consolidated the Orlando take-over on the PO and on Palermo and Sicily.  

From a more general perspective, the Lima killing was asked to Riina as first strike against the Andreotti government and his initiatives (the National Super-Prosecution Office of Falcone) from the financial powers were working to the leftist-judicialist take-over against the Centre fraction of government and of the Italian politics. The same financial powers will asked, a bit later, the killing of Falcone immediately before he became National Super-Prosecutor and the killing of Borsellino immediately before, already killed Falcone, he was on the point on the point to be assigned to the same position of National Super-Prosecutor.    

US and Sicilian Clans prepare to the post 5 April 1992 general elections

The first day of the general elections, on 5 April 1992, one of the most capable anti-Mafia investigators, the Carabinieri Marshall Giuliano Guazzelli was killed near Agrigento. The same day the family of the boss of the bosses Bernardo Provenzano (wanted from 1963), his woman with his two sons, 16 and 9 years old, arrived to Corleone for living there
. What was a public affirmation of power, also in relation to sectors of formal State, which was previously warned of the event by a call from a Provenzano barrister to Carabinieri.
 The Provenzano affirmation of uncontrasted power was both in relation to the other Mafia fractions and in relation to Carabinieri, to which he implicitly declared that superior forces guaranteed his move. In the Provenzano sending the family in Corleone there were also other symbolic aspects. It was from the one side the affirmation that no Mafia war would have been running, neither with Riina, the other Corleone Mafia co-boss (with Provenzano). From the other side, there was the affirmation that if something had gone wrong, in the war would have been developed against CAF fractions, he was ready for the strictest clandestinity without the material burden of a family living with him. Provenzano was of a Mafia connected with the US State, and with the parties system and Northerner big entrepreneurial groups by the public work sector.
. Provenzano made his bosses’ boss move, while he apparently remained in second line, and the Riina fraction led the 1992/1993 deadly strikes against the CAF and the other resistances to the apparently Lefts take-over. Made the dirty job, the Riina fraction was liquidated, or, better, more directly submitted to the needs of militant magistracy. Already in 1992 Provenzano had been designed as the winner, while his allied-antagonist was burned in the terrorist campaign. More specifically Riina was looked for and arrested from a specific fraction of State, the Carabinieri-ROS, without any involvement, in the arrest, of the Sicilian Prosecutors.  

A justice collaborator told that Riina, while planning the two bomb-blasts against Falcone and Borsellino, asked the other Mafia-bosses that whatever request and need they had had, it would have been sufficient to tell him. He would have transmitted them to the people he was connected with, who were the political new emerging entities. In 1992 they were only the judicialist PDS fractions, clearly favoured from the judicialist strikes and chosen from international powers, and eventually the forming AN. 

And there were the US authorities as push and cover of what happening and what would have happened. At the end of August 1999, there was a strange interview of Leoluca Orlando, a protagonist, certainly as public defamer and threatener, of the 1990s political persecutions and events in Palermo and Sicily. In it, he seemed to denounce his faction. The interview appeared just in the Palermo pages of La Repubblica, and it was referred from the 1 September 1999 Il Foglio. In it Orlando declared that the ‘heroic’ 1990s were possible since the 1992 heavy intervention of the American Clans in Sicily, also if, for him, only after the 1992 killings. Actually Mafia continued a terrorist strategy against Italian politics also in 1993. For Orlando the US government intervened in parallel with the US Clans for pressing for using, in Sicily, against the responsible Clans, the same abusive methods (justice collaborator, and police and judicial abuses) already used in the USA, for Orlando (and also for history), against ‘communism’. For Orlando, US authorities ‘authorised’ [on a formally Italian territory! But actually in special lands, as already seen] in some way the use all methods for achieving the result of liquidating some Clans while saving other ones, included the Provenzano leadership on the Sicilian Clans (or meaningful part of them). For Orlando, Provenzano was protected from the US Clans. Actually to state that Provenzano could not be arrested because US Clans protected him means to state that US authorities prohibited to the Italian militant magistracy and police corps to arrest Provenzano, and assured his protection on the Sicilian territory, which Provenzano never left.
 The logic offered from Orlando was: Sicilian Clans realised for same mysterious reasons the 1992 Falcone and Borsellino bomb-blast killings, and the US Clans and authorities activated for restoring order. This usual judicialist ‘logic’ is totally illogical and worthless. What was very valuable were the revelations of a direct protagonist on US authorities and US Clans intervention, their connection with Italy’s judicialist clans, and the selective character of the US-judicialist promoted and realised operation, which did not restored order but just started the political persecutions and trials. What validated the Orlando revelations was that the judicialist gazette La Repubblica restricted them to its local pages and that no one of the usual ‘scandals’ was raised. The guarantist front knew already what Orlando had revealed, and evidently it preferred to avoid a politically inopportune, or supposed such, quarrelling with the USA. While the judicialist fronts did not tell that Orlando had became suddenly crazy, but preferred to avoid all discussion would have risked to lead to the revelation of further details on the USA, and eventually other States role, in the Sicilian, Southerner, and national events. Only Il Foglio referred, in an amused tone, and in the most banal and natural way, the Orlando declaration, which were in reality very rich of implications at different levels. 

The new century begun, Provenzano continued to be, according to various evidence, on his territory and well protected from State apparatuses. An alarmed Violante denounced, in January 2001, that Provenzano was well protected from State in his territories. The sudden declaration of one of the main 1990s judicialist was interpreted as the fear Provenzano was arrest from a future non-Lefts government and the preference the Lefts deal with him until they had the power of doing it. In practice there was the fear that a Provenzano arrest non-controlled from the Lefts would have rapidly led to the unmasking of past connections. However the game was more complex. If Violante had fear for his party, his fraction and himself, the protecting network continued to work. Sicily is not land were pacts could be easily violated. On 5 February 2001, the Carabinieri-ROS formally accused the State Police forces of Palermo of having intervened, a bit before, for saving Provenzano from being arrested. At that time, the State Police in Sicily continued to be well controlled from the judicialist clans and from the judicialist fraction of the same Prosecutors in Sicily. Also the FBI Director Louis J. Freeh continued to be frequently in Palermo: perhaps he adored the landscapes. On 5 February 2001, the ROS Commander General Domenico Sabato Palazzo wrote to the Palermo and Caltanisetta Chief Prosecutors Pietro Grasso and Giovanni Tinebra, for denouncing that, on 30 January 2001, the State Police in Palermo had intervened for arresting people the ROS were intensively controlling and who got in fact letters of the Provenzano relatives for the same Provenzano. It was the only path, and a very solid path, for arriving to Provenzano, the arrested citizen was on the point to meet. And Interior Ministry judicialist apparatuses had dissolved it.
 Perhaps the Carabinieri-ROS were making a favour to a Violante had pressed, while the State Police was used for honouring old pacts. Anyway the Palermo Chief-Prosecutor Grasso defended, in that occasion, the Palermo PO-State Police apparent policy of arresting people just intercepted avoiding bigger preys, or as a way for obstructing the Provenzano arrest as many sources, investigators included, denounced.
 

A previous Carabinieri-ROS operation, in the same areas, and with the same personages, for arresting Provenzano had been disrupted, in 1996, by the homicide of the informer was driving to Provenzano. The Carabinieri collaborator
, Luigi Ilardo, in direct touch with Provenzano, and who would have driven the Carabinieri to him, was obliged, for some mysterious reason, to formalise his becoming a justice collaborator before the arrest of Provenzano. Back from Rome, where he had formalised his passage to the status of justice collaborator, at the eve of the operation for arresting Provenzano, on 10 May 1996 he was killed. The structures in Rome manage justice collaborators are structures of the Interior Ministry, then well controlled from President Scalfaro, his governments, and his judicialist allies. In that occasion, the Clansmen showed also well equipped, perhaps also well informed, for deactivating bugs and cameras installed from the Carabinieri-ROS.
 Ilardo was killed an hour later having met the DIA Colonel Michele Riccio, after a meeting between the ROS and Palermo and Caltanisetta magistrates had decided to use him for preparing a trap.
    

Colonel Riccio, actually obstructed from the same ROS top-levels, each time he seemed to be very near Provenzano, was a bit later charged and, on 6 June 1997, arrested since accusations, he rejected, coming from justice collaborators. He was finally investigating on the reasons why Provenzano was never arrested. He was charged with narcotic trafficking, actually, it seems, for having used current investigative practices. Before his arrest he revealed to General Nicolò Bozzo that he was very alarmed from having discovered high-level institutional collusions between Masonry sectors and Clans. At end 1992, also Contrada had been arrested and the deputy-Chief Constable Roberto Scotto abruptly obliged to take the first flight for Rome, when they were apparently very successfully hunting Provenzano.
 

Falcone ought to be eliminated for persecuting Andreotti    

Borsellino ought to be eliminated for not inquiring the Falcone killing and for permitting the judicialist full take-over of the Palermo PO

Jukebox justice collaborators in criminal collaboration with judicialist Prosecutors for their subversive activities and private interests  

Buscetta sent from the FBI of the US Dept. of Justice to Violante for liquidating Andreotti  

Violante [in 1991 ? @@@@@@@@@@@@@@@] 

The Southerner judicialist program for destroying politics

It was in Calabria that militant magistracy claimed publicly and explicitly what its program and its dirty work were. Elsewhere militant Prosecutors covered behind the false argument that criminal action was compulsory. It was a legal false, because criminal action was compulsory only if, when and where there were crimes. In addition penal responsibility was individual, what meant that a citizen might be accused of a crime if there was sufficient evidence for judging him/her guilty. Finally criminal action was compulsory just for the Constitution but not in real life, where the large majority of the crimes was not investigated. However despite the oddness of the judicialist claims on the supposed compulsory character of all personal choice and private interest of Prosecutors clans, the argument was sounding, for a naïve listener.       

If elsewhere there was always the attempt to mask the dirty work, in Calabria the judicialist program was clearly stated. Who stated it was never either closed in an asylum or dismissed from magistracy. What validated what was declared.

Prosecutor Pennisi, authoritative member of the Reggio Calabria PO declared that it was necessary to erase totally the Calabria ruling class, so that he could neither reproduce. His theorem was that in Calabria it was impossible to do politics outside ‘ndrangheta. For his ‘ndrangheta was not only ‘ndrangheta but it was intertwined with Sicilian Clans, Masonry and State apparatuses, and with them centralised in a higher authority.  

The program was executed by a series of initiatives. The Palmi PO of Cordova opened an inquiry on the world Masonry, and with connected confiscation of the membership and candidacy list of FI some days before the 1994 elections. Two dozens of Calabrian politicians were charged and arrested for a supposed conspiracy for the revolt and secession of the South; the secessionist conspiracy was included in the Palermo inquiry called criminal systems, another inquiry on the supposed hidden Italian history fed also by abundant jukebox justice collaborators. The FI MPs Vittorio Sgarbi and Tiziana Maiolo were incriminated for external participation to Clans’ because in their electoral speeches in Calabria promised the abolition of the hard-prison (it was the classical Lefts request before the 1990s); in Parliament even the hard-liner judicialist Lefts voted against the authorisation to proceed against them.  The Olympia operation saw the contemporaneous emission, in May/June 1995, of 500 arrest warrants, generally against people already in prison; it was one of the usual judicially-imagined conspiracies covering 25 years of Calabrian history, and was only consequence was not to repress current crimes. And finally there was the charge for Clans’ participation of the historical head of the Calabrian Socialism Giacomo Mancini, thanks to the De Gennaro DIA built ‘evidence’; Mancini was finally acquitted and the persecution against him unmasked. 

How ‘evidence’ for this programme of political destabilisation was produced, was theorised and also practically showed from the Reggio Calabria Chief Prosecutor Salvatore Boemi. Boemi was in favour of doubling the salaries for justice collaborators, for avoiding they were rebought from ‘ndrangheta. But he also contributed, as in the trial against Mancini, to procure rich awards for his personal justice collaborators could in this way, and evidently also thanks to adequate protections, to reorganise their criminal activities. On the other side, for Boemi more justice collaborators were stubborn criminals who continued to commit crimes, more they were useful to Prosecutors theorems. In fact it was easier to blackmail and submit them. As normal judicial procedure, he charged the DIA officers at his disposal to organise meetings among justice collaborators so that they could, with the collaboration of the DIA officers who passed them the necessary materials, to create all the ‘evidence’ Boemi needed. The Cosenza barristers had even organised a work abstention since these Boemi practices. In Calabria, militant magistracy discredited more rapidly then elsewhere. In Calabria, since the militant Prosecutors control on media, people even refused all news media diffused about judiciary initiatives. 

Cordova inquires the entire Italian Masonry while London splits it 

The judicialist DIA Head De Gennaro and the Palermo PO liquidated the SISDE number-3 Contrada, a specialist in Clans’ contrast
  

Bruno Contrada, very appreciated Police functionary, passed to SISDE in January 1982. Since his not subordination to anti-national fractions he had already been in the target of judicialist clans, the Anti-Mafias’ new Mafias. On 6 November 1985, the then SISDE Director Vincenzo Parisi, had replied, by a letter, to an article of the 31 November 1985 number of the weekly I Siciliani, which had accused Contrada of Clans collusion. Nothing emerged in different enquiry from different police organs against Contrada and the news published from I Siciliani were interpreted, independently from the subjective will of I Siciliani, as a possible Clans warning for creating the political conditions to kill Contrada. In fact for this reason, on 31 December 1985, Parisi moved Contrada to Rome to non-operative services.

In the early 1990s Bruno Contrada was strongly opposed from Gianni De Gennaro, the DIA (a new Italian-style
 political police and secret service, in connection with anti-‘Mafia’ judicialist clans) creator and, at mid-1992, deputy-Director. De Gennaro was fully inside the organisation of the destabilisation, of which the DIA ought to be specific tool from the Southerner side. Contrada, reputed living memory on Sicilian Clans, wanted, yet in 1991, the restructuring of the SISDE to the action against Clans. And in 1991/1992, with the support of the State top levels, he was effectively restructuring the SISDE as anti-Clans structure. This anti-Clans SISDE created evidently problems, from the point of view of its total controls for the needs of the destabilisation. The DIA had been created, in 1992 (since the Law n. 401 of 31 December 1991), as tentatively reliable intelligence and secret services for the need of the judicialist destabilisation, on PDS and La Rete pressure. PM was Andreotti. It was just the 14th Intelligence Service, according to the Ilari calculations. For the Republic ex-President Cossiga, the DIA was a new OVRA
, but politically irresponsible because depending only from the POs. In addition the DIA was not so efficient and correct as the OVRA had been. The DIA reached the about 800 units at end 1992, and the about 1,500 ones in 1993. Initially founded on the triarchy Carabinieri-Police-Fiscal Police, in May 1993, just Ciampi had become PM, General Tavormina was passed to higher appointment, and De Gennaro became DIA Director. The De Gennaro DIA built evidence, thanks to its management of justice collaborators, against Contrada and, in connection with a Palermo PO under judicialist control, liquidated him and his action of restructuring the SISDE in anti-Clans structure.

What the DIA was, a tentatively perfect judicialist tool, was clearly denounced already in 1993. Anti-Clans investigations were avoided. Even the use of justice collaborators was avoided relatively to that. Already in the summer 1993, with 500 justice collaborators, the De Gennaro DIA preferred relying on the Buscetta ‘truths’, information of 10/15 years before, instead than interrogating the justice collaborators on the map of the Clans and their non-arrested bosses and soldiers. Different was the function of justice collaborators: essentially political. So the FBI/DIA-Buscetta was useful both for persecuting Andreotti (the Ocean Operation) and for covering the restructuring clans. When, in April 1993, the DC Parliamentary groups denounced the abusive use of the justice collaborators for political defamation to the Rome PO, it was De Gennaro to react by the usual claim on the delegitimacy of the justice collaborators (alias of who used them abusively) and on the DC participation to this horrible conspiracy. It was a direct threat of De Gennaro to the DC.  It was the De Gennaro DIA to invent, for the popular masses, that the 1993 short terrorist campaign, against the early Scalfaro-Ciampi government and after Parliament had rejected to Milan PO request on Craxi, was a prosecution of the 1992 killings in Sicily, and that both were a kind of Sicilian Clans industrial action with request of an agreement Clans-State and developed in connections with Masonry and pieces of institutions (intending those opposing the Lefts, since De Gennaro was inside the PDS judicialism). Was it the invitation to continue the bombing campaign until an emergency government of the judicialist clans, and so with the concrete possibility of agreement with the Sicilian Clans? This was, in substance, the implicit point of view of Scalfaro when recalled, on 3 November 1993, that the bombing campaign was an attempt for eliminating him, but also the confession that there was a complex game for submitting the Parliament outcome of the 1992 elections and institutions remained faithful to the political and institutional personnel expressed from the voters majority. From here the judicial insinuation, Repubblica immediately diffused, on De Gennaro push, that the anti-PDS institutions were in touch with the terrorists, abusively identified with the Sicilian Clans in totally abnormal military missions on the continental Italy. The Palermo chief Prosecutor Caselli immediately supported the De Gennaro DIA suggestions, while the Caltanisetta Chief Prosecutor Tinebra declared that there were no pieces of evidence and no news on them. It was just a judicialist PDS political operation. 

The followed pattern, in the Contrada case, was the usual one: DIA’s and judicialist clans justice collaborators, an accomplice PO, a prostituted GIP, spreading defamation, Court judges subordinated to the PO. Until the first-round trial sentence the device worked, but only judicially. In fact Contrada was unanimously defended from the Police and SISDE heads, who de facto clashed with the judicialist arrogance did not admit to be contradicted.

Both Contrada and De Gennaro, this latter hierarchically inferior to Contrada, were running for the place of DIA Director. But De Gennaro was well connected with the judicialist clans. He, ex-fascist, was organically linked with the PDS judicialist fraction of Luciano Violante and of the Interior Ministry consultant Professor Pino Arlacchi. From 1984, De Gennaro had had experience of justice collaborators of the losing Clans, those (as the Badalamenti and Bontade ones) fought and liquidated from the FBI for favouring rival ones. After the Falcone and Borsellino killings the Interior Minister Mancino designed De Gennaro as DIA deputy-Director. 

The clash between De Gennaro and Contrada was readable also inside the US contrast between Republicans-CIA and Democrats-FBI. If Contrada was CIA interlocutor, De Gennaro was interlocutor of the FBI, with the relative leadership the Democrats administrations attributed to the FBI in the international relations. At the end of 1992, Clinton had been designed as US new President.   

 A GW was emitted against Contrada, then the SISDE number-3, and, on 7 December 1992. Just the GW against him was known, he was suspended from service. On 24 December 1992 Contrada was arrested. He remained in prison 31 months. In April 1993, a few months after the Contrada arrest, De Gennaro became DIA Director. With Violante and Arlacchi support, De Gennaro made, of the DIA, the absolute manager and manipulator of justice collaborators, over whom it gained its incontrasted and incontrastable control. De Gennaro later, when Berlusconi became a politician, collaborated with the hopeless PDS judicialist fraction enterprise of building ‘evidence’ on the relationship between Clans and Fininvest (the Galaxy Operation against Dell’Utri and Berlusconi). And he mounted also other cases as that against the finally acquitted Cosenza unconventional Socialist Major, PSI ex-Secretary, and Italy’s ex-Statesman Giacomo Mancini. De Gennaro was removed from the DIA, on Berlusconi and Previti request (in the opinion of the press), from the Interior Minister Maroni who, nevertheless, collaborative with the PDS judicialist clans, promoted De Gennaro as State Police deputy-Head and Criminalpol Head in September 1994. In the same occasion Maroni and the Berlusconi government fired the Police Head Parisi who, despite had previously favoured the De Gennaro career, feared him because linked to the ‘Communists’, and specifically to Violante, and because he was accumulating each day more power, and managed with excessive easiness the justice collaborators. De Gennaro became Police Head on 26 May 2000, Bianco Interior Minister of the Amato-2 government.  

In the moment Contrada was arrested, he was intensively and successfully hunting the Clans supposed bosses’ boss Provenzano. The area where Provenzano had lived, and perhaps were continuing to live, had been individuated. Contrada was hunting Provenzano thanks to a special unit Sisde-PS built together with the deputy-Chief Constable Roberto Scotto of the Rome Criminalpol, who led this special unit. Ten days before the Contrada arrest, the Criminalpol Head called Scotto and ordered him to take the first flight to Rome. Scotto could not even prepare his bag, so abruptly he was removed from the Sicilian investigations.

The strike against Contrada had also the essential political meaning of intimidating the all Police prohibiting it to have direct contacts with criminality. Together with other strikes against all the other police corps, militant magistracy made clear that it ought to have the monopoly of the relations with criminality. What led to a collapse of the prevention action of the police corps, and both to the diffusion of an uncontrolled micro-criminality, and to the reinforcing of the Clans the militant magistracy’s and FBI’s action had interest to protect and favour. In practice, militant Prosecutors, uncontrolled from formal institutions, cut all institutional direction of the police corps submitting them to the different Prosecutors Clans, which acted as hordes of confused and generally incompetent political commissars, indifferently red, black and white (it is a legend that of the only red militant magistrates). This process of further liquidation of all institutional direction both on police corps and on magistracy developed intense under the last Andreotti governments (22 July 1989 - 24 April 1992) and with full Andreotti cover. Andreotti was absolutely faithful in his (and not only his) usual practice of controlling the force apparatuses by clientelist relations. The faith was justified, but the new President Scalfaro (1992-1999) inflexibly excluded him and his friends, as all the old and powerful Statesmen, from office.    

In the moment Contrada was arrested, he was leading a SISDE unit, which had just individuated the area (the Trapani centre) were the supposed bosses’ boss Provenzano lived. What induced to believe, in addition to the other reasons, there was a direct correlation between having been on the point of the eventual arrest of Provenzano and the strike, in Clans’ defence, lead from the Palermo PO. All police unit, of whatever police corps, was too efficiently operating for the arrest of Provenzano (according to Leoluca Orlando, protected from the USA) was object of strike from the Palermo PO and/or by administrative obstruction. Just De Gennaro informed Parisi that the Palermo PO was on the point to arrest Contrada, the special unit Contrada had organised for individuating and arresting Provenzano was suppressed.     

In the spring 1996, Bruno Contrada accused De Gennaro of having manipulated the justice collaborators against him. A plurality of justice collaborators had accused him, without any evidence, in the usual co-ordinated way of the jukebox justice collaborators. Contrada was accused from Gaspare Mutolo, a Clans-man Contrada had arrested, and permitted keep in prison for 9 years. Contrada was accused to have been seen in a restaurant with the Clans-boss Rosario Riccobono, a Clans-boss Contrada had actually persecuted because he had killed one of his men. Both Mutolo and Riccobono had been acquitted, in the past, from the same judge Francesco Ingargiola who had condemned Contrada. Contrada had as main accuser the justice collaborator Rosario Spatola, who declared to have seen Contrada at dinner with the Clans-boss Rosario Riccobono, who could not be interrogated because died. Spatola, a justice collaborator manipulated from De Gennaro, according to Jannuzzi
, did not know Contrada. The restaurant was verified as radically different from the Spatola’s description. The testimony on the dinner, in the weird judicialist logic, would have been the decisive evidence that Contrada worked for Clans. Contrada denied. But it is actually job of policemen, as of Prosecutors, to be in touch with criminals or supposed such. Apart from the fact that Contrada had actually been persecutor of Riccobono, the relation was more complex: Buscetta had declared that Riccobono was Contrada informer. Anyway Spatola, from 1996, denounced to the Anti-Mafia Commission, Interior Minister, President of the Republic and the Presidents of the Justice Commissions of Chamber and Senate, that the justice collaborators, himself included, had met for agreeing their testimonies. What was inevitable since the article 192 of the Penal Procedure Code on the need of “multiple concordance”
 for forming evidence. To the DIA and the other judicialist-controlled structures, it was not sufficient to pay a justice collaborator, either to pay more than one. Since declarations were frequently invented for the persecution needs of the judicialist clans, it was indispensable that justice collaborators met for well organising their slander and provocation activity. Only in this way it was possible to get the concordant declarations law required. For Spatola justice collaborators were made to meet in the offices of the DIA. Specifically he accused two other justice collaborators with whom he was directly put in touch: Gaspare Mutolo and Gioacchino Pennino. Both would have asked him to invent allegations. Pennino would have asked him to invent a meeting between Andreotti and Stefano Bontade. Mutolo, who did not know Spatola, called him at a reserved number organising a meeting. Mutolo asked Spatola to accuse a barrister of Messina, Ugo Colonna, of being a Clans-man, asserting that his activity was disturbing justice collaborators. Spatola referred this request of false testimony to Manganelli, the Police functionary responsible of the justice collaborators’ protection program. During a second meeting with Mutolo and a justice collaborator of Messina, Luigi Sparacio, Mutolo reaffirmed the previous request asking also to save the local Clans-boss Alfano. Spatola feigned to accept and reported again everything to the protection service, which addressed him to the Roma Police and PO. This latter, while judging truthful the Spatola denunciation, archived it with the motivation that the deception operation did not realise. It was a way for avoiding to inquiry on the systematic criminal and provocation activity of the DIA and of the Palermo PO. What was demonstrated from the fact that Spatola was deprived of the protection program and arrested, because not considered any more justice collaborator. While Mutolo remained free, under protection together with some tens of relatives, was benefited by an appointment of 400 million liras and could bought a commercial activity. Spatola collected also evidence on his accusations. Mutolo, when asked him to accuse the Messina barrister, wrote his name on a piece of sheet of paper and gave it to Spatola. Spatola referred of the material evidence with the writing of Mutolo to the Roman Police and PO, but nobody asked him to exhibit it. Against Contrada, the Sisde head in Sicily, there was no material evidence. That the Spatola accusations were true and that Prosecutors were accomplices of the deception work was confirmed from the same Palermo PO. In fact instead than investigating the Spatola declarations, as would have done an honest PO, it arrested him, dropped him out from the protection program, alias salary and appointments, and, as reprisal, arrested also his mother. Perhaps that induced him, while confirming, in the first half of December 1998, his declarations on the meetings among justice collaborators (abuse widely known and covered), to continue to accuse Contrada on the dinner. Naturally he was reputed credible when he accused Contrada and noisily useless when he denounced the Prosecutors and DIA crimes. The Spatola denunciations of the Palermo PO and DIA crimes were not isolated. According to Giovanni Mutolo, the brother of Gaspare Mutolo, in May 1994, Gaspare Mutolo and Tommaso Buscetta met in May 1994 for agreeing their testimonies in relation to different trials. On 26 May 1994 Buscetta testified against Contrada. On 7 June 1994 Gaspare Mutolo testified against Contrada. More generally Gaspare Mutolo, according to his brother, usually met other justice collaborators for agreeing convergent accusations. Since this was the value of the ‘evidence’ provided from justice collaborators, the Palermo PO and its DIA provided new one, not less worthless. Following their usual method of the metamorphic and progressive accusation, suddenly a deposition of two years before was shown in 1999. In it a justice collaborator accused Contrada, without there was any evidence, of drug traffic. Who accused Contrada of drug traffic was the justice collaborator Francesco Onorato, the killer of Salvo Lima. The testimony was confirmed from his wife Angela Graziano, equally living with Onorato with the funds of the protection service. She revealed, in June 1997, that in 1976 at the age of 10 years she started to accompany habitually her uncle Angelo Graziano during his criminal activities. While he was busy in his businesses, she was preparing for the exams of the fifth year (the last one) of the primary school. While she was studying she listened and noticed his uncle, in a public square during the day, speaking with Contrada and giving him, then Palermo Chief Constable, a quantity of drug in exchange of a suitcase of banknotes. Prosecutors did not use that ‘decisive’ ‘evidence’ while Contrada was tried the first time, despite it was already disposable, but they reserved it for the appeal, as with discredited new evidence they could substitute the discredited old one. As usual in political and institutional persecutions, quantity badly substituted pertinent evidence. The prosecution called to testify one of his jukebox justice collaborators, Giuseppe Marchese. He revealed that in 1981, when he was less than 18, he had organised the escape of the Clans-boss Totò Riina since the suggestion of Contrada that his refuge was not any more sure being the police on the point to arrest him. Also another justice collaborator was called to testify on the episode, at mid-December 1999, the ex-Clans-boss Giovanni Brusca. He declared that he had been the organiser of the move. The reason was that Riina was chased from adversaries wanting to kill him. Also this episode of Contrada collaboration with Clans had been invented from his persecutors and their justice collaborators. And when the justice collaborator Giuseppe Giuga revealed to have invented his previous accusations against both Contrada and Carnevale (the guarantist Cassation Court Section President), his previous [written] ‘confessions’ were equally used against Contrada.  

Contrada was arrested without any evidence, apart that he had been reputed not consistent with the judicialist destabilisation and its Clans collaboration and protection. So he was kept in prison for getting some capitulation or eventually hoping he died. His physical conditions deteriorated. Just a medical commission had declared that prison was beneficial for him, he collapsed in Court and on 31 July 1995 he was finally freed. If a death in the silence of a prison was acceptable and wished, a death in Court, after he was seen to arrive in Court on a stretcher, was too much. The same day the Palermo PO informed of a planned attempt to the life of Caselli and Scarpinato. The information was so vague that is was impossible to demonstrate it was not invented. It was reputed a form of pressure for getting the condemnation of Contrada in spite that no evidence there was against him, but only in his favour.

Sergio La Commare, the Palermo GIP had authorised the Contrada arrest, in the relative ordinance limited to copy what the PO claimed on Contrada. La Commare did it not metaphorically, but really. He used the first person in relation to judicial acts, as interrogatories, were actually made not from him but from the PO. This was made in different parts of the ordinance and in relation to different acts. It was not an occasional error. The GIP La Commare really asked some secretary to copy, or photocopy, the PO requests and presented them as his conclusions, even without re-reading his ordinance, supposed – what is not sure – he had ever read the PO request.  

The absence of evidence was substituted from the defamation was realised from the diffusion slander until the Italian Parliament. This was indispensable since not only the clearly judicial innocence of Contrada, but overall the great appreciation there was around him, an on his work and skills, from his colleagues and hierarchical superiors. On 12 January 1993, the SISDE Director Angelo Finocchiaro declared, in front of the Anti-Mafia Commission, that Contrada was a functionary of extraordinary professionalism, and that he was loyal and correct with institutions. Also the Police Head Parisi defended Contrada. So the judicialist Senator Brutti insinuated that Falcone (the same the judicialist clans had fought when he was alive) expressed doubt in relation to Contrada already in 1984. The story was more banal. For Jannuzzi the diffidence of Falcone relatively to Contrada was induced from De Gennaro, who subtracted Buscetta to a Contrada agent, in Brazil, in 1984, consigned him to Falcone. Buscetta, a Clans’ betrayer, had no other choice than fully collaborating or being jailed in the Palermo prison, where Clans would have immediately killed him. By the Buscetta collaboration, De Gennaro flattered Falcone and promoted himself. Also the Chief Constable D’Antone, to whom De Gennaro had practically robbed Buscetta. Also D’Antone finished on trial. But, anyway, whatever the Falcone feeling relatively to Contrada, evidently he did not arrest people (Contrada) since his doubts, apart that the news was judged a useful falsehood built after that Falcone was providentially killed, so that all tale could be built on everything end everybody. And already in 1984 Contrada was openly defended from Prefect De Francesco, then the SISDE head. As the judicialist fractions of the Anti-Mafia Commission had actually as goal the SISDE submission, and pretended a preventive Contrada condemnation, instead than simply collecting information on the Contrada affair, the SISDE was openly criticised for his defence of Contrada. It was implicitly suggested that the entire SISDE was covering Clans, alias it refused the alignment to the judicialist clans. To confirm that the deal was the SISDE and Police submission there was also the Imposimato intervention. Imposimato, of the PCI/PDS, criticised who had defended Contrada because, for Imposimato, if 4 justice collaborators accused somebody, as it was the case of Contrada in that moment, he ought not to be described with appreciation from his hierarchical superiors. In addition, for Imposimato, the fact that the judicialist l'Espresso, already in 1989, had advanced suspects on Contrada, testified against him. Imposimato underlined also that to express positive evaluations on Contrada was an absence of respect in relation to magistrates, and a way of conditioning them. It was the language of a political campaign, not of an Inquiry Commission. More explicitly, the MP Alfredo Galasso, of the judicialist La Rete, pretended the political condemnation of Contrada from the Anti-Mafia Commission, and also he denounced as intolerable that Contrada was strongly defended from his corps, the Police and SISDE. The same Galasso, in its 14 October 1993 relation to the Violante Anti-Mafia Commission, Contrada was symbol of a policy relatively to Clans.

The Contrada intimidation was inside the more general intimidation of the majority of the State Police and of the SISDE. It was also a relevant intimidation against Carabinieri, which resisted, in Sicily, but it followed other paths. Following the usual patterns an institutional enemy of the judicialist clans ought to be also corrupted. From the Palermo militant magistracy and the DIA rumours were diffused, reported by Senator Boso a judicialist of the LN, that Contrada was corrupted. Boso asked whether it was true that he had 30,000 hectares land in Uruguay, under false names naturally. The interior Minister Mancino declared three days later that it did not result and that Contrada never went, for what was known, to Latin America. No element of evidence about any Contrada corruption was ever found. He became a case of Clans ‘corrupted’ without having gained anything, …and also without having ever supported Clans. Nevertheless Boso used the false news on the non-existent Uruguayan lands for suggesting the SISDE dissolution. The confrontation inside State apparatuses was confirmed during the trial, where the State functionaries, also of different Police and military corps, were called to testify on Contrada. Who refused to uniform to the judicialist slanders against Contrada, or simply contradicted them, was charged from the Palermo PO as a liar. It was for example the case of the Carabinieri-ROS Commander Mario Mori, and of the Anti-Mafia ex-High Commissars Finocchiaro, Di Francesco, and Boccia, all charged with false testimony.  The witnesses called from the Contrada defence and denounced from the Palermo PO were 24. They were acquitted on 4 August 2000, when the appeal trial against Contrada was running towards its end. 

During the Contrada first-round trial the Court Judges appeared as subordinated to the PO. It was made the possible because Contrada died in prison. After 2 year of isolation in a military prison, just Contrada appeared in the hall of the trial, he fell down to the floor of the tribunal hall, with his wife shouting that De Gennaro wanted him dead. The Court refused to release Contrada from prison only since the PO opposition. There was no reason for holding him in prison. But when the PO judged finally politically impossible to resist to the universal claims to release a defendant whose detention was pure abuse, the tribunal asked the Contrada barristers to present the request guaranteeing it would have being accepted. In January 1995, the President of the Court had claimed that there was danger Contrada manipulated evidence, contributed to Clans crimes and escaped. In July 1995, without any change in the Contrada dangerousness, his release from prison was accepted, claiming there the danger there was not any more, because the Contrada supposed criminal behaviour was relative to 10 years before. On 31 July 1995, he left prison, after 31 months and 7 days of prison. But also in January 1995 the Contrada supposed crimes were if not a decade, nine years and half before. Contrada was accused to have procured the arm licence for the Clans-boss Bontade. Bontade was a Clans-boss killed on 25 April 1981, from winning Clans, while that FBI favoured adverse fractions. Charges of supposed links with Bontade and Buscetta were an authentic mania of the 1990s judicialist clans, as they wanted subliminally to underline they were protecting the winning fraction, and not the fraction the FBI had already in the 1980s decided to discharge. Anyway there was no trace of this favour. The licence did not exist. Nevertheless Contrada was sentenced because the Court judged the accusation compatible with the fact Contrada got a high position in the Palermo Police Headquarters. It was the compatible evidence, of a fact without any trace: nobody ever saw the licence, and it never existed, for what known. Bontade had been arrested from Contrada. According to the compatible evidence the Palermo, the Palermo PO might have charge everybody and the Francesco Ingargiola Court could have condemned everybody. On 6 April 1996 Contrada was provisionally
 sentenced to 10 years for Mafia external belonging. Not only he always rejected all accusations. Apart the all-purpose justice collaborators referring their impression, nothing and nobody really accused him. It was a typical case of a defendant presented as so guilty, even if it was not known of what, and with so absence of evidence, it was too risky for a Court to acquit him. Meaningfully, since there was wide criticism against the sentence condemned Contrada, a communiqué in defence of the Court was emitted from the Palermo PO. It was another subliminal way for underlining a complicity link.  

On 4 May 2001, Contrada was acquitted in the appeal trial.  

The defamation against Contrada continued intense beyond the 1990s. In the early October 2000, concluding another trial, the Caltanisetta Prosecutors Tescaroli declared that Contrada had ordered all the Palermo massacres from the attempt to the Falcone life in 1989 to the 1992 massacres. While freely accusing Contrada of very heavy crime, nobody, apart from the same Contrada, required the Contrada charge and/or arrest. Since Tescaroli quoted, for accusing Contrada, a stack of circumstances had already revealed as false, the problem remained who and what the ‘heroic’ judicialist Prosecutors of Sicily were trying covering.
  

By the Contrada arrest and persecution it was made clear that the phase of the anti-Clans policies led from State by its structures was finished. The Clans policies passed now to the Palermo PO and connected judicialist clans and a police functionary did not even dare to keep investigative contacts with Clans-men and bosses. The intimidation was direct for the State Police but it was more general. The era of the investigations and of the informers was, for the judicialist clans, definitely finished for passing to the era of the jukebox justice collaborators managed under judicialist Prosecutors tight control.         

It was the era of the De Gennaro domination, which the entire 1990s was fundamental column of the judicialist operation. Different sources and evidence show how De Gennaro was an ambitious police high functionary sufficiently intelligent for understanding the trends of the 1990s and sufficiently adaptive for serving the political dominators of the period. He, an ex-fascist, had been in tight link with the 1980 PCI infiltration inside the Interior Ministry. Both De Gennaro and the PCI had acted in co-ordination with the FBI and his growing presence also on the Italian territory and the relative conditioning of Italian police and magistracy apparatuses, behind the cover of the fight against the narcotics trafficking.   

The Palermo Chief Prosecutor Caselli just arrived in Palermo acted in tight relation with the judicialist clans inside the State Police. He immediately convoked to Palermo the DIA head De Gennaro, who arrived straight away, and substituted immediately the director of the local DIA Operative Centre, Giacomo De Iana, without any explanation. He was substituted with Agatino Pappalardo, promoted contemporaneously to police functionaries submitted to the judicialist Lefts. Caselli, thanks to the De Gennaro collaboration, created his politically-clientelist homogeneous police forces. By this new arrangement of the police forces functionaries, the inquiry Galaxy
, against Andreotti, had new impulse, and later the inquiry Ocean
, against Berlusconi was launched on 25 January 1994, just the Berlusconi political engagement was sure. Without any evidence it was stated, already on 25 January 1994, what was the goal of the investigations against Berlusconi. They ought to ‘demonstrate’ that he had commissioned the killing of Falcone. In this way Caselli, as already by the persecution against Andreotti and all the people previously near Falcone, instead than investigating crimes and Clans, gave his, and the Violante-PDS, imprint to the Palermo side of the political trials.

The De Gennaro DIA controlled, also with the cover of Caselli in Sicily, all the most important investigations. For the weekly Panorama, the investigations against Andreotti, Berlusconi and others absorbed the 70% of the DIA resources instead than being used for really contrasting Clans. The Government did not actually deny. On 22 April 1998, the Justice Deputy-Minister Franco Corleone, limited, in front of Parliament, to a long list of investigations he had got from the Anti-Mafia National PO, which actually neither disproved nor denied the rough percentage of 70%. Corleone prudently limited to declare that the DIA action was not reflected in the hypothesis of the 70%.
 It was the official admission that the Italian citizens paid one, not the only one, costly supposedly anti-Clans structure for actually reserving its 70% of energies in political persecutions against components of the old and of the new Centre, alias against the same Italian citizens.   

What was sure what that De Gennaro was strongly opposed from the liberal Centre while totally absolutely covered from the judicialist Left. In July 1999 exploded one of the usual cases not very important by themselves but for the alignments it evidenced. The State Police was accused of favouritism relatively to the denunciation of the De Gennaro (then Police deputy-Head) son since the stealing, on 26 June 1999, of his scooter Honda 50. There was or there was not any favouritism is not very important. It was just and occasion for showing the different feeling there were on De Gennaro, at that time Lefts candidate relatively to the charge of State Police Head and co-ordinator of the Intelligence Services after having collaborated to procuring justice collaborators for 1990s’ political trials.
 The case was triggered, on 2 July 1999, from a news agency, Il Velino, of Lino Jannuzzi, who surely did not like personages as De Gennaro. Il Velino had reported the news of the stealing, and of the issue, on 1 July 1999, of an urgent phonogram to all the Italian police headquarters for the maximum collaboration for finding it. Evidently for 6 days the police of Rome had been mobilised for finding it and under pressure it decided to expand the research to the entire Italy. Italian police usually did not worry for that kind of stealing. However even if there was any form of favouritism in this occasion (what in reality was not sure), perhaps it would have verified in whatever Police, whatever in the world, in such circumstances. On 7 July 1999, MPs of the Freedoms’ Pole had asked the government which initiative it wanted to assume against De Gennaro and the other responsible of that private use of State structures.
 The Lefts government naturally defended De Gennaro
. For the FI MP and guarantist ex-high magistrate Mancuso, De Gennaro was arrogant, and habitually servile relatively to all governments whatever their colour
. De Gennaro was defended on the 28 July 1999, La Stampa by an article of the Milan Prosecutor Boccassini who defined despicable the attack against him. Decisive Boccassini argument was that the criticised De Gennaro had had the merit to be protagonist of the coming back to Italy of the US prisoner Silvia Baraldini. Meritorious or not that De Gennaro contribute, the irrelevance of the argument suggested that there was more solid interests in the defence of De Gennaro. The contents and the presentation of the article suggested that the Clans traditionally disliked De Gennaro and now the Freedoms’ Pole MPs defamed him
. The Boccassini-La Stampa initiative was the usual clans solidarity among judicialist protagonist, and the usual accusation that who opposed judicialism and its abuses was either a criminal or a para-criminal. On the 29 July 1999 La Repubblica, also Caselli felt the need to defend of De Gennaro. Caselli remembered the attack guarantist had led already for example in 1991 against Falcone and De Gennaro. Actually there were solid reasons why in 1991 Falcone was opposed, for opposed reasons, both from guarantists and from the judicialists-FBI front. But Caselli was person accustomed to the mystification, spiced with moralism without morality, for capturing eventual popular naiveté. The Caselli defence of De Gennaro, as already the Boccassini one, was just the clan solidarity solidified from all what they had made in Sicily, in a moment their crimes were publicly showed and discussed.
 The most elegant was the State Police deputy-Head Gianni De Gennaro who remained silent because State functionaries ought not argue with MPs and their place was not on the columns of the main Italian newspapers. On the contrary members of the same clans network, but Prosecutors, abusively reputed to have the right to quarrel with MPs from the column of La Stampa and La Repubblica, accomplice a D’Alema government without State sense.  

When, on 26 May 2000, De Gennaro was named State Police Head, with the oppositions’ bargained consent, the FI MP Mancuso defined the choice a coup to democracy, a tremendous misfortune, a fatal error. For Mancuso it was not legitimate to accept to dialogue with who had used institutions for organising false trials. For Mancuso Berlusconi was induced to the appalling error to suffer the De Gennaro designation. For another FI sector, expressed by the Giuliano Ferrara Il Foglio comments, it was aberrant that, after the Andreotti, Mancini and Musotto acquittals, who had decisively contributed to their persecutions became Police Head. The journalist Jannuzzi invited to vigilance since the De Gennaro curriculum. For Jannuzzi the De Gennaro DIA had filled of ‘evidence’, produced by intensively asking it justice collaborators, the Violante Anti-Mafia (which used the Arlacchi essays) political theorems: a perfect integration between Violante and De Gennaro. In addition De Gennaro was active collaborator of different judicialist assaults, included the spring 1996 pre-electoral one of the Milan PO against a piece of the Rome magistracy for arriving to strike Previti and Berlusconi. For The ex-MP and CSM ex-member Mauro Mellini, the Head of the Police was formally without power in Italy. His powers were just, for Mellini, in the dirty services he could provide in the organisation and management of the jukebox justice collaborators and in their training when called for their depositions during trials. The change of the Police top level verified when the Interior Minister Bianco was under fire for his exhibitionism mixed with ineptitude in face of law and order. At the same time a war between Police and Carabinieri combined with news escapes (which favoured a terrorist group and had as other immediate outcome the hurried arrest of a supposed terrorists’ accomplice against who there was however no evidence) was running since the absence of political direction on police apparatuses. It was also supposed that the crisis inside the Interior Ministry was intentionally provoked, or anyway exploited, for firing the Police Head and driving to his place the PDS, but also rightist fractions, judicialist candidate De Gennaro. The operation of placing a key judicialist PDS personage as De Gennaro as Police Head verified in pre-electoral phase, since the proximity of the autumn 2000 or spring 2001 general elections. The FBI Director Louis J. Freeh expressed his happiness for the choice.
   

In occasion of the appeal trial, the first-round trial main Contrada accuser, Francesco Marino Mannoia, implicitly declared that the case had been artificially created, at least for what concerned the provided ‘evidence’. Mannoia testified that in reality he had only referred rumours, and that the rumours there were inside Clans were not reliable, since the custom to lie there was in those milieus. Mannoia arrived to the point of demanding the Court gave back his honour to Contrada.  

While the DIA prepares political trials, the ROS arrests Riina   

The Riina arrest
 

Polices special corps were created in 1990/1991 from the Andreotti Government, Vincenzo Scotti Interior Minister and Claudio Martelli Justice Minister. They were the Carabinieri ROS, the State Police SCO, and the Fiscal Police GICO. The ROS were created in November 1990 with Falcone encouragement. The function of its 800 men was overall the investigation on the economic and political connections of the Clans, and the hunt to wanted people, but also that of anti-subversion structure. In 1992, while the Clans political terrorism was developing against Andreotti and the CAF, there was who, also in the judicialist side, had proposed to dissolve them. What indicate further the convergence between Clans and judicialist subversions.  

On 15 January 1993 at 8:28 a.m., Riina, the claimed number-one of Palermo Clans, actually, eventually, not more than the number-2, after Provenzano, was arrested in Palermo from the ROS, the same day Caselli officially arrived in Palermo as Chief Prosecutor. According to the justice collaborator Giovanni Brusca, Riina was district head of Corleone, and head of the Palermo Province, nothing more. For Brusca, initially, in 1970, Riina had been designed from the just arrested Luciano Liggio
, who was the head-district of Corleone, as his successor. But, nearly immediately, Liggio designed Provenzano.
 What implied that Provenzano remained hierarchically superior to Riina, since the two always remained friends. And what also implied that the Riina arrest was either a kind of warning somebody/something wanted to send to Provenzano, who in fact was never arrested, or/and simply the removal of an obstacle, because, despite the judicialist claims, the Riina arrest was followed from Sicilian Clans terrorist actions, even more directly political and more totally unrelated with the Clans interests than the 1992 killings (Lima, Falcone, Borsellino, Salvo). 

The Riina arrest was not a Caselli operation, as it was realised outside the Palermo PO interferences. The features of the Riina arrest were those of a piece of State had autonomously decided to realise this achievement, whose evaluation has different faces. The same fact that the Riina arrest started a long war inside State apparatuses (judicialist front against Carabinieri-ROS) showed how some previous equilibrium, probably agreement, had been broken for unilateral choice. Traditionally Carabinieri (previously Royal Guards) – at the same time Army Corps, Military Police, core of the military Intelligence, and police force present also in rural areas, differently from the State Police – represented the State while the State Police was traditionally more at direct government service.       

The Riina hunt and arrest was work of a small and very specialised ROS unit, that of Captain Ultimo (the Last), Sergio De Caprio, arrived from Milan for this purpose. Its superior head wad Commander Unico (Unique) Colonel Mori, the ROS Commander in Palermo. Already the use of nicknames, inside it, indicates that it was a unit operating in conditions of rigid clandestinity and for very special operations. It had the ethic of an urban guerrilla unit, and also the some rhetoric. Composed of people uncomfortable in their Carabinieri originary units, it operated outside all fixed working-hours, and without paid overtime. The hunt of its preys was a mission, a mania, surely not office routine work. The Captain Ultimo unit was naturally a unit of field investigators, not a unit of police functionaries working as parasites of justice collaborators and submitted to the political desires of militant Prosecutors. However, for what testified the same Captain Ultimo, his unit did nothing of extraordinary. It did simply the field normal investigative work the DIA, despite its exclusive super-powers in the supposed anti-Clans action and abundance of means, avoided to do, showing as DIA and DNA were just very affluent power centre, not functional structures.   

When Falcone was killed, the unit of Captain Ultimo was in Milan and had collaborated both with Prosecutor Boccassini and with Falcone, to whom it was linked. Prosecutor Boccassini had just been excluded from the Organised Criminality Pool of the Milan PO. The Falcone friends were not popular inside militant magistracy. A bit late arrived the killing of Borsellino. Only at this moment matured the condition because Colonel Mori could send the unit of Captain Ultimo to Palermo with the precise mission of arresting Totò Riina. After one months of chilling around Palermo for knowing the territory, the unit was fully operative, for the Riina hunt, in September 1992. Prosecutors Boccassini was sent, in the summer 1992, to Caltanisetta for following the inquiries on the Falcone and Borsellino killings. Only in September 1995, after a long Sicilian exile and investigation had more covered judicialist responsibilities than progressing in the judicial knowledge of what had really provoked the Falcone and Borsellino killings, she was allowed to return to Milan for association to the anti-Berlusconi and anti-independent Rome magistrate judicialist crusade.  Nevertheless the Riina hunt and arrest developed as ROS pure initiative, what created later problems to the ROS from the side of militant magistracy.  

The sector from where the Riina hunt started was that of the Clans-men and -bosses operated in the building sector, in the sector of public contract and sub-contracts. What the Captain Ultimo unit immediately verified was that no one of the numerous police units and special, officially anti-Clans, well paid services (as the DIA was) controlled the most known and dangerous Clans-men and -bosses. While some banal control would have easily permitted to document their businesses and connection, without waiting to faithfully rely on the words, made also of the silences and fantasies, of justice collaborators.            

Rapidly investigations led to approach the Riina interest area, consequently also him and his family, this without any justice collaborator but with current investigative work on the ground. Balduccio Di Maggio, ex-driver of Riina, arrived for the final phase. He was a Clansman of San Giuseppe Iato (Sicily), of a family antagonist of the Brusca one, and escaped from there since the fear of being killed from the Brusca family, become hegemonic in the area with Riina benediction. Di Maggio was hidden, since some years, in Piedmont, in Borgomanero (Novara), where he normally worked in a mechanical workshop. There he was arrested, on 9 January 1993, when in his working place, from the Carabinieri of General Delfino, and he decided to collaborate. The Di Maggio arrest might have been a pretext, since he was apparently arrested, for what it is known, for a banal pistol, and relative munitions, apparently found during a search. The illegal posses of a calibre 9 was not exactly the kind of crime capable to depress a Clans-man, apart that if a police corps wants to find a pistol it always can find it. Di Maggio was not wanted and had no criminal record. However, behind the cover of a regular life he had organised a gang of extortions. General Delfino was not a Carabinieri General without history. Already active inside the Moro affair (by the presence of one of his confidents in the moment of the kidnapping) he was of Carabinieri and non-judicialist magistracy networks (see the Prosecutor Luigi Lombardini case) carefully cured infiltration inside all kind criminality and also its manipulation. He was of networks it was very costly for a criminal, or also for a simple citizen, that network had decided to recruit, to give a negative reply to. It was not a network interested in the first page titles since show operations, but preferring instead the silent action. The Di Maggio arrests had the feature of the direct targeting of Di Maggio because milieus had decided to reach Riina. But also everything had been casual, this was it immediate utilisation, while the Riina hunt was already intensively running.    

Di Maggio told Delfino that he could permit to arrest Riina. The nature of the collaboration Di Maggio defined was, in this phase, rigidly with the Carabinieri. Di Maggio formally declared, in presence of 13 Carabinieri who countersigned his deposition, his disposability to collaborate only with General Francesco Delfino, Colonel Tassi, Lieutenant-Colonel Vincenzo Giuliani, and with magistrates only if accompanied from one of these officers. He was disposable to go to Sicily equally only if accompanied from one of these officers. The day after his arrest, on 10 January 1993, Di Maggio was in Palermo for collaborating with the ROS. The more recent news Di Maggio had on Riina were actually not later than two years before. Nevertheless he was in condition to recognise Riina and the people near him, apart the consuetude with the places Di Maggio had, relatively to police officers, as it was the case of the ROS unit of Captain Ultimo, were foreigners in Palermo and Sicily. There was also the advantage that the everyday life of Riina was routinary, as that of a clerk who each day reached the centre of Palermo for his job, and the circle of his collaborators relatively stable.   

The ROS men had arrived near Riina controlling the Ganci family, butcheries owners turned building entrepreneurs, and specifically Domenico Ganci they had understood was in direct touch with Riina. The indication to control the Gancis had been given from the Warrant Officer Antonino Lombardo, Commander, from two decades, of the Carabinieri Station of Terrasini, ex-feud of Badalamenti. Di Maggio gave supplementary information for more precisely individuating Riina, by his collaborators. Just the ROS were every day nearer to Riina, the interferences for ruining the operations started. There was who for verifying where a certain doctor, whose name came out from the verifying of the Di Maggio declarations, was really at a certain address, went with armoured car and bodyguards. Just Di Maggio referred on some old places where Riina had live, there was who pretended immediate searches …for warning Riina and inducing him to escape. Already when, in the second half 1992, an apparently collaborative Vito Ciancimino was contacted in Rome from De Donno and Mori both for the De Donno inquiry on Clans-public contracts and for the Mori hunt to Riina, Ciancimino was arrested, at mid-December 1992, from the Police. It was a way for obstructing his collaboration with the Carabinieri-ROS and the anti-Clans action. From the one side there was the concrete possibility Ciancimino indicated the Riina address. From the other side, when Ciancimino contacted the Palermo Clans, he had the clear perceptions they were not interested to any real bargaining with the Carabinieri because they were in touch with considerably superior authorities. Ciancimino was released from prison on 11 March 1999. 

Roughly individuated the area where Riina had been and might have been, there was who started to organise the encirclement of the area with 200 police officers. It was the Anti-Clans of the debates, the conventions, the shows, the first pages headlines, the well-paid appointments, which were fighting against the ROS of the careful investigators and of the Clans real contrast. It would have been an action on possibly old targets would have only alarmed Riina. The Palermo ROS Commander Mori succeeded in defending the autonomous action of his men playing on the self-conceit of Caselli, no yet arrived to Palermo, but yet in Turin, consequently not fully inside the Palermo climate and sufficiently naïve and ambitious for wanting to link his arrival to the Riina arrest. The possible villa where Riina was, was individuated and filmed. Di Maggio recognised the Riina gardener, one of his four children and wife. Consequently, in this way there was the certainty where Riina lived. The Mori order was to arrest him alive, whatever might have happened. Captain Ultimo organised a mechanism of 8 men for the arrest, with the presence also of Di Maggio for the sure identification of Riina. The choice was to wait Riina where he would have passed with his car. The 8 men took side at 6:30 am. Identified when he came out from his house, in Via Bernini 52 (it was in the Buscemi family territory), Riina arrived on a Citroën ZX with his driver. At traffic lights both were extracted from their car, put on the ground, checked for eventual arms and rapidly put on other car for reaching the Carabinieri barracks. They were unarmed and apparently without an escort car or motorcycle, contrarily to the Riina custom. They were also terrorised because they feared to have been captured from killers.  

The choice to arrest Riina on the road was presented as having had the meaning of simulating he had been arrested since informers, alias that Riina had been in some way sold from Clans milieus. The plan was to continue to keep under surveillance the people near Riina. It was of no danger to preserve the Riina house as non discovered because anyway where bosses have families had not arms deposits. The point was if there might have been documents. There were evidently other milieus, in other police structures, judicialist centres, the Palermo PO, which wanted the rapid conclusion of the investigations. The ROS simulation worked more than two weeks days. The first search was intentionally made in a house different from that of Riina, with large and theatrical use of police forces. Finally, for imposing to search the Riina real house (evidently somebody wanted to show had been already individuated from the ROS, and to hamper further investigation on people around Riina), there were milieus sent even the TV to the Riina villa. After 18 days from the Riina arrest it was search from magistracy but it had been carefully abandoned. It was well equipped from security measured in case of individuation and attack. And in the war of the Palermo PO against the ROS, which rapidly was triggered and grew, the Palermo PO started to ask the ROS why the Riina villa was not immediately searched and insinuated there had been some ROS conspiracy against the Palermo PO. It was insinuated that there had been some kind of bargaining between ROS and or the same Riina or supposed Clans milieus supposedly wanted Riina arrested. Actually the Palermo PO and the judicialist clans had the paranoia that material they might have used for their blackmailing work, or eventually might have been used against the same judicialist clans, had been subtracted. The hypotheses advanced from the judicialist milieus on the indemonstrable subtraction of a safe, or its content, were metaphor of the judicialist paranoia of having loosen the control on some critical tool. It was not investigative concern. In fact the same Palermo PO did not contest anything to who wanted, before the Riina arrest, to search where Riina was not in, but where he had previously been, for warning him and inducing him to escape. Repubblica/l’Espresso, in their usual interaction with the most hard-liner judicialism were in first line in the operation for making clear to the just arrived Caselli that the Palermo ROS were a deadly enemy of the anti-Mafia’s Mafia. 

The Via Bernini 52 villa, where Riina lived was property of Giuseppe Montalbano, a ‘red’ entrepreneur. Montalbano hosted also other Clans-bosses in his properties. He was actually a cover for Clans businesses and properties, included relevant properties of Riina. Montalbano was son of an historical leader of the WW2 and post-WW2 PCI, who was also PCI MP for 2 legislatures. Properties for 400/500 billion liras were confiscated to Montalbano on the base of the anti-Clans legislation. Giuseppe Montalbano was friend of PCI/PDS MPs and was well connected with the ‘red’ Coops. In fact the whole affair was kept nearly secret and revealed only when, finished the 1990, the Lefts were irremediably defeated despite they remained morbidly attached to formal power and its material benefits.
   

Totò Cancemi, a Mafia-boss had consigned to the Carabinieri because he feared to be killed from Provenzano, declared that Provenzano judged inconceivable the arrest of Riina since police investigations, and that he wanted to kidnap Captain Ultimo for trying to discover what there was really behind the Riina arrest. Provenzano wanted to discover whether somebody of Clans or near Clans had wanted the Riina arrest. What may suggest that Provenzano feared that some institutional personage had guaranteed the Riina freedom had secretly sold him. Provenzano was, for Cancemi, sure he could kidnap, and later kill, Captain Ultimo, as somebody very near him (alias inside police apparatuses, and probably inside the same Carabinieri) had already sold him. Evidently, if the Cancemi declarations were reliable (Cancemi did them when under Carabinieri control, when no yet passed under DIA-judicialist management, what may let suppose they were reliable) Provenzano had perceived the arrest of Riina as a direct strike against himself, as the violation of some previous agreement, and wanted both to clarify the matter and to send a counter-strike. It merits to be noted as Provenzano shared with the Palermo PO the same suspects on hidden aspects of the Riina arrest and the same aversion to the ROS action. Hard-liner judicialism and Clans were again convergent and at least in some way allied.       

The Palermo PO used both direct thread and the press for complaining that in the initial collaboration of Di Maggio, magistrates had been largely excluded. In fact thanks to that, the minimisation of the judicialist interferences, the Riina arrest was achieved. The Palermo PO contested that it had been was kept far from the Riina house after the arrest of Riina, claiming it was under control. It remained actually non-controlled (the Captain Ultimo unit was probably of a dozen men, not more), and when finally, after 2/3 weeks, magistrates arrived to it, it was not any more an inhabited house. The Palermo PO suggested that the ROS might have subtracted a supposed Riina a safe, and kept it secretly from magistracy. Clans were known for not keeping archives. The judicialist magistracy obsession on the safe might have been the usual paranoia of militant magistracy that something might have escape to its totalitarian control, and perhaps that the ROS might have found documents on judicialist complicities with Clans. Since the general attitude of the ROS unit of Captain Ultimo, what was possible was that the Riina villa was in some way searched when nobody was inside it. Not formally legal, that troubled the Palermo PO since it feared both the existence of relevant piece of evidence subtracted to its knowledge, and that some kind of negotiation there was between the ROS and the prisoner Riina. It was a banal but very harsh power contrast between the Palermo PO (and its DIA) and the ROS: politics and destabilisation against State.  

A Palermo magistrate declared that Riina was arrested only at the start of 1993, because only then it was decided to arrest them. As to say that before he was, as de facto a lot of other wanted Clans-bosses and -men in Sicily, protected, or at least not really wanted.
 It was claimed also inside Parliament that Riina was well protected from police and magistracy milieus.
 If it was so, the same police functionaries and magistrates contributed to the protection were those prospered in the judicialist Palermo of Orlando-Caselli. It was totally common, and also indiospensable, for Clans-men and -bosses to live in the areas of their family and without excessive precautions. If Riina lived in the Palermo periphery, his brother-in-law, Leoluca Bagarella, considered a particularly dangerous Clans-boss, lived in the centre of Palermo, near magistrates’ houses and he walked everyday, without any particular precaution, in the Palermo centre, where he was arrested in June 1995.

Who had contributed, in different ways, to the Riina arrest had not easy life from the judicialist side. It was the judicialist way for avoiding that the same commitment had realised in the Riina case, realised for the hunt and arrest of the real Sicilian Clans bosses’ boss Provenzano. It was even avoided to name him and to emphasise his role. Only the Mori ROS, in the moment of the highest polemics against the Palermo PO, insisted, as a thread, that they were on the point to find Provenzano, who evidently was too well protected, and finally it was the ROS Commander Mori to be removed from his charge, before also Caselli was liquidated from the D’Alema government.  

Riina was kept abusively in prison isolation outside the maximum period of 3 year half. But in such cases the abuses may be infinitely prolonged, and they verifies because the judicialist clans want them. He was released from isolation in the early October 1999, when Caselli had become Prisons Head.
 

The de facto punishment of who had arrested Riina and the liquidation of the anti-Clans corps
  

The members of the unit had arrested Riina started to be transferred to routine places and far from Sicily already in 1993. One thing was the operational rule of the Ultimo unit that after each arrest one of the men of the squad had realised the operation was moved to other ROS unit, other thing the dispersion of precious detectives to irrelevant charges in peripheral areas realised from the Carabinieri bureaucracy in a clearly planned obstruction (whatever the real reasons: the judicialist clans were well arrogant and untouchable, and their leftist tutors were in office) of the activity of Clans contrast. For example the right arm of Captain Ultimo, the ROS Warrant Officer Alfieri, who had participated to the Riina arrest, was moved, from the Carabinieri bureaucracy (with the collaboration of the ROS new Commander, General Sabato Palazzo who had replaced General Mori, the ROS creator), to tasks of traffic police in a peripheral Carabinieri Station when he was engaged, by the Turin ROS, in an important anti-narcotics operation as infiltrated inside a narco-traffickers cartel. Even the Turin PO uselessly protested with the Carabinieri top levels. As reaction to these Carabinieri Command apparently odd (actually part of a complex game with the Lefts in office) initiatives, other ROS men, engaged in delicate operations, asked to be moved to different Carabinieri positions. If one risks his nerves and his life, and is also constantly obstructed, the routine work of a Carabinieri Station, or eventually the passage to the private sector, may be more comfortable and advantageous  

In this contest of more general obstruction against the ROS, also the Palermo-based unit chasing the wanted people, the Ultimo unit, was finally nearly totally renewed and deactivated. The unit creation of Capitan Ultimo, Crimor, was formally suppressed on 20 September 1997, also if its activity of hunting to wanted peopled naturally was continued. However the episode was lived as the confirmation of the progression of the dismantle of the efficiency of the activity Captain Ultimo had developed. The unique remained were finally, at the end of the 1990s, Ultimo, become Major, and another of his men. Officially Ultimo should have hunted overall Provenzano, with a unit of 30 people. From the one side he asked 80 men. From the other side he denounced the game to which he was submitted. His men were obliged to permanent turn over. They were constantly changed, while he would have needed a stable unit. Just his men matured expertise in their job of wanted hunting, they were moved to different position totally unrelated with the professionalism they were acquiring by the Ultimo unit. Ultimo finally resigned, on 27 March 2000, from the covered position, since the impossibility to work efficiently, and the Carabinieri bureaucracy was well happy of his resignation. Meaningfully, contrarily to when private interests of members of judicialist clans were touched, no denunciation on the abdication to the anti-Clans fight came, from the judicialist area, in relation to the weakening of the Ultimo unit and to the epilogue of the Ultimo leaving. The judicialist Lefts, the ‘anti-Clans professionals’, were fully inside the programme, started in 1992, of active fight against all activity of Clans’ real contrast. Specifically, all unit of whatever police corps was operating too efficiently for the individuation and arrest of Provenzano (protected from the USA), was object of administrative obstruction and/or strikes from the Palermo PO. When Ultimo decided to leave the field, a reserved negotiation between State, represented from the Anti-Mafia National Prosecutor Vigna, and the imprisoned Clans-bosses of the Provenzano area, for a political solution, was running. The negotiation (publicly revealed in June 2000, after it was running from 5/6 months) would have been perfectly legitimate (contrarily to the private managements usually led from judicialist single Prosecutors), if Italy had had criminal policies (what wasn’t), and if it had not been absolutely focused on the Clans-bosses had de facto collaborate with the destabilisation. It developed in parallel with government and Parliament measures of appeasement relatively to Clans.  

It had been exactly the Caselli Palermo PO to submit to constant threat the ROS since their too efficient activity of Clans contrast. We had referred in the previous sub-paragraph on the conflictuality immediately developed from the Palermo PO and more generally from the judicialist clans against the Palermo ROS just it had arrested Riina. The quarrelling started with the insinuations on the delayed search of the Riina villa. Just Colonel Mori remembered that the decision had been common agreement ROS-PO, the story of the negotiation Mori-Riina by Ciancimino intermediation was diffused. The ROS operating for arresting Riina and for developing anti-Clans investigation were accused exactly for that, from who/which had tried to obstruct them and to concentrate exclusively on political-institutional theorems and persecution. In October 1993, General Delfino (finally arrested in 1998, and immediate object of attempted killing, in the North  - Carabinieri different Generals were arrested in April 1998) was already under full judicialist defamation. By the collaboration of Di Maggio he had decisively contributed to the precise individuation of Riina, and he did not participate to the assault to Andreotti and, more generally to the assault to the First Republic. On 4 March 1995, the Carabinieri Warrant Officer Lombardo, who had contributed, by his information to the ROS, to the Riina arrest, was induced to commit suicide since the direct threat from the Palermo Mayor Orlando, Clans and the Palermo PO, which had diffused the rumour it would have arrested him. Lombardo and the Carabinieri were guilty of having continued their ‘criminal’ anti-Clans action getting some collaboration from Badalamenti (detained in the USA), who was on the point to come to Italy, while the Palermo and Perugia POs, and the FBI, absolutely wanted to avoid that. The strike to Lombardo permitted to hold Badalamenti in the USA. There was also, from the Palermo PO, the diffusion of the rumour that Riina had been sold from Provenzano in exchange of a truce for him. It was the attempt to mount cases against the Carabinieri and ROS accusing them of being Clans accomplices. And Carabinieri had more directly and courageously denounced the crimes of the Palermo PO, as it was the case of Lieutenant Canale (the Lombardo brother in law and the main collaborator of Borsellino), were really accused, but without either the courage to arrest them, of Clans-collaboration. For striking the ROS and exalting the Di Maggio paid for accusing Andreotti, the Palermo PO even passed to the judicialist press the news that Di Maggio had immediately indicated the address of Riina. The Corsera gave the news by a full-page headline. No inconvenient if it had really happened that. But the Di Maggio news on Riina were old of some years and Riina had moved to different address. Di Maggio was precious for Captain Ultimo, but not for that. On Ciancimino, Di Maggio, Siino, Riina, the Palermo Chief Prosecutor Caselli formally wrote to the DIA because it investigated Mori. The Caselli initiative was coherent with the judicialist prohibition of police investigations on criminality: who investigated criminality was a criminal and he/she ought to be ruined using the DIA and the jukebox justice collaborators. The then DIA Director was a Caselli friend, but also a Carabiniere, General Alfieri. Mori was also under accusation from the Palermo PO for false testimony: he had refused to slander Contrada. The direct confrontation between Palermo PO (and more generally the judicialist clans) and the Palermo ROS carried on at different levels for the nearly for the entire 1990s.  

It was finally the PDS Interior Minister Napolitano, of the Prodi government, to emit, on 25 March 1998, so showing the pro-Clans concern of the Lefts, a pro-Clans and pro-high criminality directive. By a simple circular, Vigna reputed illegal, he territorializing the three police Special Corps: GICO-SCICO (of the Fiscal Police), ROS (of the Carabinieri) and SCO (of the State Police). In front of Clans and high criminality, which internationalised, the Special Corps were localised prohibiting national investigations and the full working of their central structures. They were territorialized because the POs were officially territorial. Their territorialisation
 was the attempt to subordinate them rigidly to the POs, and was function of the continuation of the uncontrolled power and abuses of the local PO and relative judicialist clans. In fact the judicialist tool the DIA remained, as normal for a secret police, unaffected from the Napolitano circular. The entire operation was also the formal abdication to the action of Clans contrast, and the further weakening of the already weak the Anti-Mafia National PO (then headed from Vigna). For example, the same day of the Napolitano circular the Captain of a Palermo GICO unit had operated for arrest Provenzano, and was yet involved in delicate investigation, was moved, not on his request, to duties of responsible of the Secretary of a Fiscal Police General. That 3O men unit had hunted Provenzano for one year, but each time it approached to Provenzano, there were State apparatuses intervened for the Provenzano protection. The new duties of the moved Captain were relative to ceremonial: from expert of recycling and organised criminality to the banquets organisation.

On 30 April 2000 the Lefts dominated Parliament abolished de facto the life-prison. It was sufficient a defendant, Clans-bosses included, asked the so-called shortened trial because it was impossible to sentence him/her with the life-prison. What meant, in practice, easier ways to be relatively rapidly freed. If from the one side this was a humanitarian measure, from the other side it was exactly what the DIA claimed was one of the Clans’ request to State in 1992/1993. The hysterical reaction of the judicialist clans to the Parliament innovation did not seem to derive from anti-Clans concern. Simply the judicialist Clans were deprived from their abusive monopoly to decide de facto autonomously who release (also immediately, even if sentenced with the life-prison) and who to hold imprisoned. But this and other measures clearly in favour of Clans, assumed from the Lefts in office, was also direct strike to the political persecution led from Palermo and Sicily against Dell’Utri and Berlusconi. Confusing times and facts, there had been the spasmodic attempt to state that in 1991/1992 Sicilian Clans were in political negotiation with ‘new political institutional entities’ personified from the two futures (the former in 1996, the latter in 1994) politicians. The deceptive theorem was not only odd (Clans always bargain with present real powers, not with imaginary ones) but factually unfounded, however fully justified from the attempt to hide the connection between militant Prosecutors, and other judicialist milieus, and Clans. The Lefts Parliament approval of the suppression of the life-prison also for Clans-bosses, two years later the decisive weakening of the detectives special corps from the PDS Interior Minister Napolitano, objectively ridiculed the judicialist theorems against the liberal Centre, further weakening the developed persecution.                 

In the 1998 Napolitano-Prodi weakening of the special police corps, there was a plurality of also immediate purposes (and in parallel with the Napolitano circular there were other administrative obstruction, as already referred with the previous example on the intentionally disrupting moves of ROS detectives). The Caselli-Lo Forte Palermo PO wanted the Palermo ROS liquidation. The ROS had collected evidence on the Clans-collaboration of judicialist Prosecutors, starting with the deputy-Chief Prosecutor Lo Forte. It had also autonomously collected evidence on the PCI/PDS/DS business and personal connections in Sicily and in other areas of the South, as Calabria and Campania. For example, in 1996, the ROS had consigned, to the Naples PO, a 1,200 pages report on the businesses between the Campania Clans and the PCI/PDS Coops. The ROS investigations were continuing to develop. Also the SCO had inquired and was inquiring on this kind of connections in different areas of the South and with disrupt for differently regime businesses and for the PDS/DS. The GICO had inquired on Di Pietro (unmasking the Di Pietro excessive passion for the other people money and goods, and his specialisation in selective judiciary action), as more generally on the HSR business and regime affair, which involved directly Prodi. Anyway since intra- and inter-bureaucratic dynamics, the clans’ fragmentation of the bureaucracies there was in Italy, and the ineffectiveness of the political/institutional control on State apparatuses, all measure was, in Italy, softer than it appeared. This was valid overall under Lefts-judicialist rule, which saw further autonomisation, and also deep crises, of the security apparatuses. 

The Milan PO was harshly against the Napolitano-circular, but only because it had just used the Special Corps for intimidating the Rome magistracy. The Milan PO had been invested from some undefined superior entity of national powers, totally outside its legal competence, which was just Milan. It needed consequently national investigative structures (its protests might have been only a way for having guarantees it would have informally got them). Also the Palermo PO, which had promoted the measure against the ROS, needed national investigative structure but it already had (or it was submitted to – command relation were considerably more complex in the Palermo-South side of the destabilisation) the DIA and the PDS-De Gennaro clans of the State Police. 

The ROS were created on 3 November 1990. They consisted of about 800 Carabinieri chosen in a totally non-bureaucratic way. They had national and international investigative competence. Their very efficient structure was strongly weakened fragmenting it in territorial units, without substituting it with anything else. Also Falcone, informed from Carabinieri, had encouraged and supported their formation, whose Carabinieri protagonist was the then Colonel Mario Mori. 

On 2 January 1999, the press published the news that General Mario Mori, the ROS creator and later Commander would have been substituted in about ten days. What verified. General Sabato Palazzo, from May 1996 commanded the Carabinieri in Umbria, replaced him. Mori was moved, not on his request, to the Carabinieri Officers’ School, of which he became Director. It was a way for keeping him far both from the ROS and from the operational work. In January 1999 also De Donno (one of the few persons was allowed to you the ‘you’, instead of the ‘you, sir’, with Falcone), another protagonist of the clash against the Palermo PO (since what De Donno had discovered on the Clans businesses and the Lo Forte and others, for him, complicities) was removed from the ROS. He was destined, not on his request, to the work with the Chilean Carabineros. He had discovered PDS business connections with Clans in Calabria (Gioa Tauro), after what he had already discovered in Palermo on the same subject business-politics. It was another case of removal by formal promotion. For the Palermo PO judicialism all that was a victory. Caselli was a bit later moved to the Prisons direction, before the Andreotti trial acquittal sentence. But Caselli was just a physically not very present political link and cover, and also sometimes moderator, of a PO controlled from the deputy-Prosecutor Lo Forte, and politically controlled from the Palermo Mayor Orlando. Caselli was replaced by another judicialist Prosecutor, Grasso, a Sicilian of stronger personality and an hard worker always present in the everyday life of the PO, which he wanted personally really to lead. The Palermo and Sicilian judicialism victory over the ROS remained, as also the first half-2000 leave of Mayor Ultimo confirmed.      

The Anti-Mafia National Prosecutor Vigna was one of who had objected to the masked elimination of the national special corps. On 2 November 1999, D’Alema confirmed the Napolitiano-Prodi line. The justification was than in Italy there were too many police corps. What was true. In fact a few months later exploded real wars between State Police and Carabinieri. On the contrary there was never any news of contrasts among GICO-SCICO, ROS and SCO. If there were too many police corps it would have been necessary either to suppress all the areas duplication, which is anyway different from the sane concurrence among specialised unit, either to suppress the useless police corps. On the contrary GICO-SCICO, ROS and SCO were only territorially fragmented. And in a few months (on 30 March 2000) Parliament, on government promotion transformed Carabinieri in fourth Armed Force (from corps of the Army they were before). So they, as already before, but with even superior status, were normal police totally superposing with the State Police but more diffused on the territory (Carabinieri were present also in rural areas), military police, military intelligence (SISMI), part of the civil intelligence (SISDE), part of the DIA, Armed Force with armoured and special units. It was something unconceivable in a modern country, but really existing and working in Italy. And the cunningness of the judicialism-subordinated PM D’Alema stated that for solving the problem of the too many police corps it had been necessary to fragment territorially, alias to increase in number but striking in efficiency, the specialised units of detectives. It was his way for confirming the transformation of the 3 de facto Intelligence Services in local units depending from the local commands of the respective police corps, which were dependent from the local POs. In Italy government could not have, overall in the judicialist 1990s criminal polices. Each PO invented autonomously its own one: it was called magistracy independence. Actually was just Prosecutors independence from State. 

The 4 November 1999 Violante stated that the fragmentation of the special corps had produced an increased contrast action against criminality. Actually also micro-criminality, not only the organised one, showed as out of control. Violante was practising the effect sounding voice, effective only if one does not think of the rationality and/or the factuality of an arguing. The 4 November 1999 Vigna more convincingly argued that while criminality internationalised, in Italy the special corps had been localised, by an illegal Interior Ministry decree. In addition the most professional personnel was progressively passed to routine works in quiet areas and/or induced to voluntarily leave the positions. On 12 November 1999, Vigna seemed to have decided, after 3 years of service (he had been designed in January 1997), to leave the Anti-Mafia National PO, and presented his resignation. Perhaps it was only an extreme for of pressure, in fact he continued to cover the position. Anyway it would have not been a lost, either a gain, from no point of view since the de facto submitted role, with the timely Falcone killing, of the structure Falcone had wanted for becoming himself a real Anti-Mafia National Prosecutor with full national power, and with a DIA directly subordinated to him. It was not what verified for the structure found to start and operate in the context 1990s destabilisation. When Vigna insisted again, on 30 November 1999, that the dissolution of the special corps as unitary police structures had favoured only criminality, militant magistracy, the ANM, the CMS, continued not to show any support to the Vigna concern. They were happy so. 

Only on 4 March 2000, the new Interior Minister Bianco, of the D’Alema-2 government, restored a bit, by a measure more cosmetic than substantive, the possibility of national working of the police special corps, but again under the local POs control. The prohibition of autonomous investigation led centrally from the special corps remained. It was a way for letting the delegation on security and judiciary policies to the different magistracy clans, and continuing favouring the most nationally diffused and internationalised Clans, while showing some apparent concern for the critiques on the special corps territorialisation.

Caselli arrived to Palermo for the political cover to the political-institutional purge from there [TO WRITE @@@@@@@@@@@@@éé]

The Sicilian DC leader Calogero Mannino ought to be persecuted because he opposed Clans
  [REVISE @@@@@@@@@@@]

The ex-Minister and DC ex-MP Calogero Mannino was arrested for two years, for external association with Mafia (a crime never instituted from Parliament but a judicialist creation) and other supposed crimes. He had been a Falcone friend, leader of the Sicilian DC and of the DC Left. He opposed Clans and was of a fraction of the DC Left in contrast with the Mattarella one
. Since these reasons he was openly fought from the Orlando Cascio and his La Rete. On 12 January 1994, the MP Mannino had declared to a La Stampa journalist that there had been an international plot for obstructing a growing country as Italy was, that everybody had understood that, and that nobody could do anything against that. The GW against Mannino was delivered during the 1994 electoral campaign when, excluded from the Martinazzoli PPI, he was leading a concurrent list. Mannino was not elected: surely the GW, in the 1994 judicialist climate, did not increase his chance of being elected. On 13 February 1995, he was arrested in Palermo.  

Mannino might have testified in favour Andreotti and, more generally, in contrast with the connected judicialist persecutions. But in the Sicily under Clans and judicialist offensive there was no space for personages as him, who represented a political Sicily different from the winning Clans one. There is no news he was ever sentenced for the supposed crimes
. It was also never clear, as in the case of Andreotti, in what the accusations consisted. He was accused of everything and of nothing
, by 50,000 pages of judicial acts without any evidence inside them
. 

Calogero Mannino was an opponent of the DC fraction of Ciancimino (sentenced, before the 1990s’ judicialist waves, since connections with the winning Mafia) already in the 1983 DC congress
. Mannino had helped Falcone and exactly for that Falcone declared that Mannino was attacked and political milieus were preparing his incrimination. In fact Mannino was of the DC-Left
 of De Mita
, generally saved when specific reasons for striking its specific members did not exist. In Sicily, specific reasons existed: winning Mafia and judicialism had the same adversaries, and at least objectively co-operated in the assaults. The Mattarellas had not less contacts than other DC and Sicilian politicians with Clans milieus
. But the killed one, Piersante Mattarella, was sanctified while his brother Sergio Mattarella, of the DC Left, became deputy-PM of the D’Alema government, despite he was under trial, in a trial, with Mannino. Mannino had been designed from De Mita, in the 1980s, as Extraordinary Commissar of the Sicilian DC exactly against Clans (a charge he accepted also since Falcone intervention on him), what was evidently strongly disliked from different milieus. Mannino had cut the power of the traditional notables’ families of the Sicilian DC, the Mattarellas, the Gioias, the Orlandos, the La Loggias. Falcone declared in public and also published in judicial acts that Mannino had operated against Mafia in all institutional positions he could.
 But Falcone, PDS-after-death-hero, was PCI/PDS and judges’ party obstructed when alive, and finally Mafia killed but for judges’ party interest more than for any direct Mafia interest. Even in court, for the justice collaborator Giovanni Brusca the Mafia Cupola had decided, in 1992, to kill Mannino because he had assumed public positions against Mafia.
 The Mafia revenge against him arrived by the Palermo PO, with previous Mannino State-TV-defamation from La Rete of Orlando.
 The Sicilian peculiarity led to the persecution of Mannino and others was the trial opened from the 1983 Agrigento Congress of the DC. It was the pre-condition for the maxi-trial against Mafia led from Falcone, where also the DC leader Vito Ciancimino was defendant. Against that local and national DC (that of Mannino, Lima, Andreotti, Cossiga, etc) and also against Falcone, the Leoluca Orlando attacks developed. Who had acted against the 1980s Mafia finished under the fire of Orlando, and later of Mafia and its judicialist allies. The early 1990s Mafia and judicialist offensive wanted both to eliminate the running rulers. The first trial against Mannino, for corruption, finished, in occasion of the first-round trial, with an absolute acquittal, in the very early March 2000.
 Mannino had been accused of corruption in Sicily with other DC Sicilian and National leaders (Severino Citaristi, Nicola Capria, Vito Lattanzio, Sergio Mattarella) and with them acquitted.
 Only Mattarella, a DC leftist rigidly submitted to the mostly hard-liner judicialism, progressed as politician and Statesman in the 1990s, arriving to be Defence Minister (D’Alema-II government) and Deputy-PM (D’Alema-I and –II), tightly subordinated to the PDS needs. The anti-Mannino trial, for Clans collaboration, began in November 1995 and continued senseless further the end of the century, as the Palermo Prosecutors wanted only to avoid a Mannino free of being candidate in occasion of the 2001 general elections. 

The Palermo PO, not only punished Mannino only since his action of Clans contrasts, as responsible, in the 1980s, on De Mita charge, of the Sicilian DC. Exactly since his role in Sicily, his detention was prolonged in all possible way, deaf to all Mannino even dramatic health problems, because the Palermo PO wanted to oblige Mannino to become a justice collaborator and induce him to denounce all the Sicilian DC politicians of the new generation had not aligned with Orlando, as Clans accomplices.    

The Orlando Palermo Commune Administration rewarded one of the Prosecutors against Mannino, Maria Teresa Principato (the wife of the anti-Andreotti Prosecutor Scarpinato), by a gift 205,935,031 liras for the restructuring of his flat and another gift 157,076,000 liras for paying the interests on a loan of about one billion liras for the same flat. The gifts (not loans!) were inside a plan of Palermo historical centre reclaiming of the Orlando Palermo Administration, which in practice benefited by such gifts various Orlando friends and friends’ friends. The list including the Prosecutors Principato was published on 10 June 2000. 
The Mannino political friends were inside the D’Alema government. If personal knowledge makes Mafia and criminality, the presence of the Mannino friends in the D’Alema government, and also the support of Andreotti to that government should have been sufficient to qualify it as a Mafia, and not only Mafia, connected government. In fact also the previously denounced, from PCI/PDS and Catholic-Left, as subversive, Cossiga, decisively promoted and supported the D’Alema government. Also the Craxi very near political friend Giuliano Amato, and different elected in the FI lists were Ministers of that government
. Andreotti and Cossiga had supported also the Prodi government. On 26 April 1999, the Treasury deputy-Minister, of the D’Alema government, Stefano Cusumano, of the UDR, coming originally from the Freedoms’ Pole, was arrested, on request of the Prosecutor Nicolò Marino, of the Catania PO, for the magistracy-invented crime of external participation to Mafia and for auction interference. He was not an MP. Consequently he had not the parliamentary immunity. It was also asked the request to arrest the UDEur
 MP Pino Firrarello, D’Alema government supporter, for corruption and external participation to Mafia,
 while the Catania PO avoided carefully measures against suspects of the PDS
. Parliament rejected the request to arrest Firrarello. All the defendants were silently released the following week, wit the exception of Cusumano, whose arrest order was declared null from the Cassation Court, on 25 June 1999. For the Court there was no evidence against him
. The free words of a justice collaborator were considered from the Court as evidence of nothing
. The judicial-media defamation of Cusumano had started more than 3 months before his arrest. And he had been arrested without magistrates care to interrogate him during the period of the magistrate-promoted media defamation.

The FBI and judicialist prosecutor did not want the defendant Badalamenti in Italy [FILE @@@ @@@ @@@ @@@]

The Chief Prosecutor Lombardini case and the Palermo PO fight against Sardinian magistracy and national apparatuses
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